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Proti virusu ne samo s cepivom, 
ampak tudi s pozitivnostjo

V tem tednu smo soočeni s tako imenovanim trdim zaprtjem 
družbe, ki je bilo odrejeno za štirinajst dni, vlada pa je medtem 
podaljšala uradno razglašeno epidemijo še vsaj za en mesec. 
Nekateri ministri nas tolažijo, da bodo v decembru, ko se epi-
demiološke razmere izboljšajo, nekateri od trenutno veljavnih 
omejitvenih ukrepov sproščeni, a verjamem, da si nihče od nas 
ne dela utvare, da bo stanje v času božično-novoletnih prazni-
kov takšno, kot je bilo poleti.

Pozitiven odziv je v tem tednu sprožila informacija, da sta dva 
razvijalca cepiva proti covidu-19 pri kliničnem testiranju dosegla 
več kot 90-odstotno učinkovitost. Evropska komisija se je takoj 
dogovorila za nakup 200 milijonov odmerkov cepiva z možnostjo 
nabave dodatnih 100 milijonov odmerkov, ko bo cepivo odobre-
no in preverjeno. Pri tem naročilu kot članica EU sodeluje tu-
di Slovenija.

Po optimističnem scenariju naj bi bili prvi odmerki cepiva na 
voljo že prihodnji mesec, toda raziskava Svetovnega gospodar-
skega foruma je pokazala, da se je delež ljudi, ki se želijo cepi-
ti proti bolezni covid-19, v zadnjem obdobju znižal s 77 na 73 od-
stotkov. Pripravljenost na cepljenje se je znižala v desetih drža-
vah od skupno 15, ki so jih zajeli v raziskavo, največ pa na Kitaj-
skem, v Avstraliji, Španiji in Braziliji.

Kaj pa v Sloveniji? Raziskava družbe Valicon, ki so jo izved-
li na vzorcu 527 prebivalk in prebivalcev, je pokazala, da smo 
glede pripravljenosti na cepljenje proti covidu-19 blizu zadržani 
Franciji – pravzaprav smo za njo, saj se v Sloveniji skoraj tri pe-
tine prebivalstva ne nameravajo cepiti. Natančneje: 26 odstot-
kov anketirancev je dejalo, da se zagotovo ne bo cepilo, nadalj-
njih 31 odstotkov pa, da se verjetno ne bo cepilo. Šestina vpraša-
nih je povedala, da se bo zagotovo cepila, nadaljnja dobra četr-
tina pa, da se verjetno bo. Končni seštevek: 43 odstotkov za cep-
ljenje in 57 odstotkov proti.

Podatkov za Zgornjo Savinjsko dolino nimamo, predstavo gle-
de interesa za cepljenje proti covidu-19 pa si morda lahko ustva-
rimo na osnovi interesa za cepljenje proti gripi. Kot poročamo v 
tej številki Savinjskih novic, je cepiva že zmanjkalo, z dodatno 
pridobljenimi odmerki pa cepljenje v Zgornjesavinjskem zdra-
vstvenem domu poteka le še za ogrožene skupine, kjer so na 
prvem mestu starostniki.

Ker epidemija medtem vse bolj kaže negativne posledice tu-
di na področju duševnega zdravja vseh starostnih skupin druž-
be, smo pred mikrofon povabili psihologinjo Tanjo Povhe, ki je 
razkrila eno od »javnih skrivnosti«: število uporabnikov zdravil 
zaradi duševnih motenj v Zgornji Savinjski dolini presega slo-
vensko povprečje, iz medijev pa vemo, da so na nivoju države 
antidepresivi že nekaj časa na prvem mestu med vsemi izdani-
mi zdravili. Priporočam branje intervjuja na straneh 10-11.
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KURILNA SEZONA PRINAŠA NEVARNOST DIMNIŠKIH POŽAROV

Gasilci sprašujejo: Ste poskrbeli za čiščenje in vzdrževanje dimnikov?
V času kurilne sezone se poveča nevarnost 

dimniških požarov. Zgornjesavinjski gasilci so 
tudi v okviru letošnjega meseca požarne var-
nosti na to opozarjali. Čeprav število dimniških 
požarov po podatkih Uprave RS za zaščito in re-
ševanje (URSZR) v naši dolini ni visoko, pa se 
naši gasilci vendarle z njimi srečujejo vsako je-
sen in zimo. Pri tem ni zanemarljivo, da dimniški 
požari niso nevarni zgolj za objekt, ampak pred-
stavljajo veliko nevarnost tudi za človeka, saj 
obstaja možnost zastrupitve. 

V zadnjih desetih letih se je na slovenskih 
tleh zgodilo od dobrih 300 pa skorajda 600 di-
mniških požarov na leto. Največkrat v dimniku 
zagori decembra in januarja, ko je kurjenje naj-
bolj intenzivno.

V DIMNIKIH LETNO V POVPREČJU 
ZAGORI 450-KRAT

Povprečje kaže, da se letno zgodi 450 dim-
niških požarov. Še bolj zaskrbljujoče so zastru-
pitve ljudi z ogljikovim monoksidom, ki so pos-
ledica obratovanja kurilnih naprav, tudi slabo 
vzdrževanih dimnikov. V Sloveniji se na leto v 
povprečju z ogljikovim monoksidom zastrupi 
deset ljudi, nekatere zastrupitve se končajo tu-
di tragično. 

Po podatkih, pridobljenih iz aplikacije SPIN – 
informacijskega sistema za poročanje o nesre-
čah in intervencijah URSZR, so bili v letošnjem 
letu do zaključka redakcije v naši dolini zabe-
leženi trije dimniški požari. Vsi trije so se zgodi-
li v prvi polovici leta, januarja, februarja in zad-
nji celo aprila. Čeprav se večina dimniških poža-
rov konča brez hujše škode, temu ni vedno ta-
ko. Požar se lahko razširi na ostrešje in na ce-
lotni objekt.

Miro Brezovnik, 
poveljnik Gasilske zveze Zgornje Savinjske doline:

»Požarna preventiva je širok pojem, katere glavni cilj je va-
rovanje ljudi, živali, premoženja in okolja, v prvi vrsti pa gasilci 
seveda govorimo o preprečitvi nastanka požara. V času kurilne 
sezone, torej predvsem v zimski sezoni, nastane veliko poža-
rov v stanovanjskih objektih zaradi slabo vzdrževanih dimovo-
dnih naprav, torej neočiščenih in slabo vzdrževanih dimnikov. 

Po navadi so vzrok za nastanek dimniškega požara poveča-
ne katranske obloge v dimnikih. Te nastajajo zaradi neprimer-
nih energentov in nepravilne uporabe kurilne naprave. Pri in-
tenzivnejši uporabi v hladnih mesecih pride do njihovega vži-
ga in posledično do dimniškega požara. 

Ker se energenti dražijo, gasilci opažamo tudi porast raznih 
manjših ogrevalnih naprav, predvsem kaminov. Te ljudje vgra-
jujejo sami brez pravega strokovnega znanja, prav tako jih ne 
prijavijo v dimnikarske evidence, zato njihovo vzdrževanje ni 
nadzorovano. Posledično tudi ni podano mnenje, ali je dimnik 
primeren za delovanje takšne naprave. In ravno te naprave so 
zelo pogosto vzrok za nastanek požara. 

Seveda pa ne gre pozabiti, da med pogoste vzroke za nastanek požara spadajo tudi nepazljivost 
pri uporabi električnih in grelnih naprav, med drugim električnih blazin, kaloriferjev, likalnikov, nji-
hova dotrajanost, ter poškodovana in preobremenjena električna napeljava. Nevarno je tudi kajenje 
v postelji, v prazničnem zimskem času pa tudi nepazljiva uporaba svečk in kresničk na suhih novo-
letnih jelkah.«

DIMNIŠKE POŽARE POVZROČA 
MALOMARNOST 

Zgornjesavinjski gasilci so pri gašenju dim-
niških požarov v letu 2019 posredovali sedem-
krat, v letu 2018 trikrat. Pri dimniških požarih ne 
gre za nesreče, ampak predvsem za slabo skrb 
uporabnikov kurilnih naprav in dimnikov. Povelj-
nik Gasilske zveze Zgornje Savinjske doline Miro 
Brezovnik zato ob začetku kurilne sezone opo-

zarja na velik pomen rednega čiščenja in vzdrže-
vanja dimnikov in seveda na pravilno kurjenje in 
uporabo primerno suhega goriva. Poleg tega je že 
preventivno potrebno poskrbeti za pravilno vgra-
dnjo in dobro vzdrževanje ter varnost vseh kuril-
nih naprav, saj lahko tudi te zakrivijo požar v hiši. 

V začetku oktobra so tako gasilci PGD Ljub-
no ob Savinji, Okonina in Radmirje že gasili po-
žar, ki se je začel v kmečki sobi ob krušni peči. 
Pri tem je uničil notranje stene in pohištvo. Sre-
di oktobra je zagorelo v zalogovniku za sekance 
v kurilnici stanovanjske hiše. Gasilci PGD Boč-
na, Gornji Grad in Nova Štifta so požar pogasi-
li in izpraznili zalogovnik.

SEKCIJA DIMNIKARJEV: ZAUPAJTE LE 
IZKUŠENIM STROKOVNJAKOM

Za varno uporabo kurilnih naprav je vsekakor 
odgovoren uporabnik. Sekcija dimnikarjev pri 
Obrtno-podjetniški zbornici Slovenije opozarja, 
da je treba ob začetku kurilne sezone zagota-
vljati varno uporabo kurilnih naprav. Uporabnike 
pozivajo k izbiri uglednega dimnikarskega pod-
jetja, kjer znajo strokovno svetovati glede izbire, 
vgradnje in uporabe kurilnih naprav. Potrebno je 
upoštevati tudi redno opravljanje naprav ter či-
ščenje. V sekciji svetujejo tudi, da za vgradnjo 
kurilnih, dimovodnih in prezračevalnih naprav 
ljudje najemajo zgolj izkušene izvajalce (pečar-
je in inštalaterje) z obrtnim dovoljenjem.

Tatiana Golob
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Naša anketa
Ste zadovoljni z delom dimnikarja?

Matej Planovšek, Dobletina
Kolikor smo imeli izkušenj z dimnikarji v prete-

klosti, lahko rečem, da so svoje delo vedno kva-
litetno in vzorno opravili. Potem smo prešli na 
ogrevanje s plinom, sedaj pa imamo toplotno čr-
palko na elektriko. Slednja je bolj ekonomična in 
čista ter ni nikakršnega dela. Na drva sedaj kuri-
mo le v kamin, a tega sam čistim dvakrat na leto. 

Dušica Di Grazia, Okonina
Imam novejši dimnik in ga vedno čisti le moj 

partner. Čeprav kuriva drva, imava takšno peč, da 
je zgorevanje popolno in se v dimniku ne nabira-
jo ne saje in ne katran. Dimnikar je prišel v kon-
trolo pred leti in ni imel pripomb na čiščenje. 

Branko Lenko, Solčava
Dimnikar vsaj enkrat na leto pregleda peč in dimnik, nato za čišče-

nje peči skrbim sam. Ko smo se preselili v novo hišo, nisem imel izku-
šenj s centralno kurjavo in so se mi vžgale saje v dimniku. Tedaj sem 
imel manjšo škodo. Sedaj nimam nikakršnih problemov. Dimnikarji so 

vedno prijazni in ustrežljivi in tudi svetujejo. Ved-
no pregledajo vse tako, kot je predpisano. Kurimo 
drva, saj je lesa okrog nas dovolj. 

Bojan Bider, Dol-Suha
Imamo peči na sekan-

ce, ki imajo popolno izgo-
revanje in v dimniku se ne 
nabirajo saje, le prah. Zato sam očistim dimnik 
dvakrat letno, dimnikar pa ga pregleda. Sicer je 
država sprejela zakon, da morajo imeti vse ku-
rilne naprave certifikat in pooblastila dimnikar-

jev, da to kontrolirajo. Kljub omenjenemu predpisu pa ni zagotovila ose-
be, ki bi peči certificirala. 

Urška Reberčnik, Ljubija
Imamo toplotno črpalko. To je cenovno ugo-

dneje, ni nobenega dela s čiščenjem. Poleg tega 
imamo vedno toplo vodo. Od časa do časa kuri-
mo z drvmi le v kaminu, pa še to bolj za vzduš-
je. Navadno je to ob koncu ali v začetku sezo-
ne. Tako dimnikarskih storitev praktično ne ra-
bimo. Dimnikar nas obišče le redko, morda na 
vsakih pet let. 

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

VDC SAŠA, BIVALNA ENOTA MOZIRJE

Vsi stanovalci enote v beli coni, okuženih ni več

Direktorica VDC SAŠA Darja 
Fišer: »Stiske so bile, a iz vsega 

smo izšli močnejši in še bolj 
povezani.«

Direktorica Varstveno delovne-
ga centra SAŠA Darja Fišer je v 
ponedeljek sporočila same pozi-
tivne novice. V bivalni enoti v Mo-
zirju so v beli coni, kar pomeni, da 
nimajo več nobenega covid-19 po-
zitivnega varovanca. En uporabnik 
je sicer hospitaliziran, a ni čisto go-
tovo, da zaradi covida-19. Že pred 
tem so pri njem reševali zdravstve-
no situacijo, a tudi njemu gre dob-
ro in ga v kratkem pričakujejo na-
zaj. Med zaposlenimi je samo še 
ena oseba doma, ker je bila pozi-
tivna na novi koronavirus. Imajo 
nekaj oseb v bolniškem staležu, ki 
niso vezani na covid-19.

TEŽAV S PROSTOROM NIMAJO
»Še vedno imamo v zgornjem 

prostoru na razpolago celotno nad-
stropje, ki ga imamo trenutno v na-
jemu, kjer lahko vzpostavimo si-
vo ali rdečo cono. Tako je bilo tudi 
ves čas, ko smo bili v akutnem ča-
su. Zelo smo hvaležni, da smo v tej 
stavbi, ki nam nudi takšen potenci-
al, da smo uporabnikom lahko nudi-
li čim kakovostnejšo oskrbo, saj ni 
bilo potrebno preseljevanja na no-

beno drugo lokacijo. Zamenjali so le 
sobo v nadstropju. Tako je bilo biva-
nje in okrevanje toliko lažje. Zahvala 
na tem mestu lastniku prostorov Ju-
riju Maleševiču, s katerim dobro so-
delujemo že od prvega dne in tudi v 
tej težki situaciji nam je pomagal,« 
je povedala Fišerjeva.
SODELOVANJE Z EPIDEMIOLOGI

V vsem tem času so tesno so-
delovali z epidemiologinjo Alenko 
Trop Skaza, ki je bdela nad njimi. 
Prav tako z regijskim koordinator-
jem, zdravnikom Davorinom Ben-
kom in članico regijske koordina-
torice Vesno Jurkošek. 

Darja Fišer je dejala: »V tej situa-
ciji se moram posebej toplo zahva-
liti direktorici Zgornjesavinjskega 
zdravstvenega doma Boženi Her-
cog, s katero smo bili ves čas v sti-
ku in imeli vso zdravstveno pomoč, 
ki smo jo potrebovali – od jemanja 
brisov do hitrega sporočanje rezul-
tatov. Dogovorili smo se tudi, da bo 
osebna zdravnica našim uporabni-
kom za našo enoto odslej Ljiljana 
Potkonjak Panič, s katero se starši 
in skrbniki že dogovarjajo.« 

DNEVNEGA VARSTVA NE 
IZVAJAJO

Še vedno imajo omejitev pri iz-
vajanju dnevnega varstva, tako iz-
vajajo svetovanje le na daljavo in 
tako nudijo podporo uporabni-
kom in staršem, ki se obrnejo na 
njih. Zato imajo dovolj zaposlenih 
za enoto. 

»Nujno se moram na tem mes-
tu zahvaliti tudi vsem zaposlenim, 
ki so v izrednih razmerah v rdeči in 
sivi coni pokazali izjemen pogum, 
da so se soočili z vso varovalno 
opremo, ki je sicer nikoli niso pot-
rebovali pri svojem delu. Sedaj, ko 
delamo spet v ustaljenih tirnicah, 
je lažje. Del zaposlenih, ki niso raz-
porejeni v bivalni enoti, so v manj-
šem deležu v svojih matičnih eno-
tah, kjer je potrebno pripraviti in 
odposlati naročene izdelke, saj se 
bližajo prazniki, ko je pri nas ved-
no pestro. Trudili se bomo zagoto-
viti vse naročene izdelke dostavi-
ti strankam. Del zaposlenih in tis-
tih, ki niso razporejeni v urniku de-
la, pa je doma na čakanju.

Stiske so bile, a iz vsega smo 
izšli močnejši in še bolj povezani. 
Še vedno nam je žal, da ne more-
mo biti fizično skupaj, a verjame-
mo, da bo tudi ta čas kmalu za na-
mi, da bo ostal le spomin. Zagoto-
vo na momente grenak, a vendar-
le le spomin,« je zaključila direkto-
rica VDC SAŠA.

Tekst in foto: Štefka Sem
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ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM NAZARJE

Kljub okužbam z novim koronavirusom med zaposlenimi delo 
poteka nemoteno

V Zgornjesavinjskem zdravstve-
nem domu je trenutno deset zapo-
slenih v karanteni zaradi potrjene 
okužbe s covid-19, stanje pa se prak-
tično vsakodnevno spreminja, nam 
je povedala direktorica doma Bo-
žena Herzog. Ob tem zaposleni po-
magajo še v DEOS Centru starejših 
Gornji Grad, zagotavljajo zdravstve-
no oskrbo za varovance VDC Mozir-
je ter pomagajo koncesionarjem, ki 

se prav tako zaradi covida-19 soočajo 
z odsotnostmi svojih zaposlenih. Vse 
skupaj povzroča veliko težav z orga-
nizacijo dela na vseh področjih.
SPLOŠNE IN ZOBNE AMBULANTE 

DELAJO
Ob tem delujejo vse splošne in 

zobne ambulante ter vse tiste spe-
cialistične dejavnosti, ki jih v teh 
razmerah še lahko izvajajo (fizio-
terapija, logoped). Poleg tega jim 

je uspelo zagotoviti ponovno obra-
tovanje ortodontske ambulante. 
Predvidevajo, da bodo v naslednjih 
dneh začeli obveščati paciente o 
novih terminih.

CEPLJENJE PROTI GRIPI ZA 
OGROŽENE SKUPINE

Zaradi pomanjkanja cepiva v 
Sloveniji so tudi v Zgornjesavinj-
skem zdravstvenem domu pred 
kratkim zaključili z masovnim cep-

ljenjem proti gripi. Cepljenje še po-
teka za ogrožene skupine pri izbra-
nem osebnem zdravniku. Skupno 
bodo letos cepili preko 1.500 obča-
nov, kar je trikrat več kot v lanskem 
letu, ko so jih cepili manj kot 500. 
Ker jim je uspelo dobiti še dodatne 
količine cepiva proti gripi, je tega 
dovolj za ogrožene skupine, pa tu-
di za kakšne zamudnike.

Štefka Sem

V DOLINI BOGATEJŠI ZA REŠEVALNO VOZILO ZA NENUJNE PREVOZE

Pri nabavi finančno sodelovale vse občine ustanoviteljice
Zgornjesavinjski zdravstveni dom 

Nazarje je bogatejši za še en reše-
valni avtomobil za nenujne prevo-
ze, s katerim so nadomestili najsta-
rejšega, ki je bil z več kot 800.000 
prevoženimi kilometri že nezanes-
ljiv. Nakup je bil opravljen racional-
no, uspelo jim je pridobiti ponudbo 
za dobro ohranjeno rabljeno vozilo, 
ki naj bi služilo namenu še vrsto let. 

OBČINE ZAGOTOVILE 
SREDSTVA

Skupna vrednost investicije je 
bila 22 tisoč evrov, pri nabavi so 
finančno sodelovale vse občine 

ustanoviteljice. »Še posebej nas 
veseli, da smo zamenjavo reševal-
nega avtomobila izvedli pravočas-
no, saj je ekipa nujne medicinske 
pomoči te dni izjemno zasedena 
zaradi številnih prevozov covid-19 
bolnikov ter premeščanj varovan-
cev domov za ostarele. Vključeni 
smo tudi v dodatni program covid 
prevozov na nacionalni ravni, ta-
ko da so vsa štiri reševalna vozi-
la v tem času nenehno na poti,« je 
povedala Božena Herzog, direkto-
rica zdravstvenega doma.

Štefka Sem

EPIDEMIJA PODALJŠANA ZA 30 DNI

V tem in naslednjem tednu številne omejitve 
V občinah Zgornje Savinjske do-

line je bilo v nedeljo, 15. novem-
bra, število okuženih sledeče: Gornji 
Grad 53, Mozirje 51, Nazarje 25, Reči-
ca ob Savinji 23, Ljubno 13, Luče 13 in 
Solčava 2. Do tega datuma so v dolini 
umrli trije ljudje s covidom-19.

Po podatkih Covid sledilnika v 
nedeljo, 15. novembra, na obmo-
čju Zgornje Savinjske doline ni bi-
lo novih okužb. Je pa res, da ne-
deljski podatki zaradi nižjega šte-
vila testiranih niso najbolj rele-
vantni. Prejšnji teden se je število 
potrjenih okužb s koronavirusom 
v Sloveniji spet povzpelo, odkrili 
so jih 469 več kot teden prej. Raz-
mere so vse hujše v bolnišnicah, 
kjer zdravijo največ covidnih bol-
nikov doslej, med njimi več kot 
200 na intenzivnih oddelkih. Umr-
lo je 233 bolnikov s covidom-19, 
43 več kot teden prej in največ v 
enem tednu doslej.

EPIDEMIJA PODALJŠANA
Vlada je na dopisni seji epide-

mijo podaljšala še za 30 dni. V 
Sloveniji smo s ponedeljkom, 15. 
novembra, ponovno deležni šte-
vilnih omejitev. Za 14 dni je uki-
njen javni promet. Do največ šest 
delavcev iz istega podjetja pa 
se bo na delovno mesto še ved-
no lahko prevažalo v enem vozilu. 
Zaprti še vedno ostajajo vrtci, kjer 
opravljajo le nujno varstvo otrok, 
šolarji pa se bodo vsaj še dva te-
dna izobraževali na daljavo. Zapr-
te ostajajo tudi vse storitvene de-
javnosti, kot so frizerska, kozme-
tična, pedikerska.

ŽIVILA DA, OBLAČILA NE
Skladno z ukrepi lahko deluje-

jo prodajalne, kjer v več kot po-
lovici asortimana oziroma obse-
ga prodaje prodajajo živila, bla-
go za osebno nego in čiščenje. V 
teh prodajalnah ne smejo proda-
jati oblačil, obutve in tehničnega 
blaga. Delujejo lahko dimnikarske 
storitve, gradbena dela na nena-
seljenih gradbiščih, kjer ni stika s 
potrošniki. Obratujejo lahko trafi-
ke in kioski, možen je osebni prev-
zem blaga in hrane na prevzemnih 
mestih med 6. in 21. uro. Konzumi-
ranje hrane in pijače na javnih po-
vršinah je prepovedano. 

Zaradi ponovnega zaprtja drža-
ve je v zadnjih dneh število brez-
poselnih ponovno preseglo 83 ti-
soč, še nadaljnjih 61.500 ljudi tre-
nutno na delo čaka doma. Pričako-
vati je, da se bodo razmere ta te-
den še poslabšale. 

Štefka Sem

Z reševalnim avtomobilom Z reševalnim avtomobilom 
so nadomestili so nadomestili 
najstarejšega. najstarejšega. 
(Foto: arhiv (Foto: arhiv 
zdravstvenega zdravstvenega 
doma)doma)
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NAJZANESLJIVEJŠA PODJETJA V SLOVENIJI

Cinkarni Celje platinasta 
boniteta odličnosti

Cinkarna Celje, v sklopu katere 
deluje tudi obrat Kemija Mozirje, se 
je tudi letos uvrstila med najuspe-
šnejša slovenska podjetja, ki so 
prejela Bisnode platinasto bonite-
to odličnosti AAA. Prestižna ocena 
in certifikat potrjujeta, da je podje-
tje zanesljiv in nizko tvegan par-
tner za poslovno sodelovanje. 

DOLGOROČEN ODNOS S KUPCI 
POT DO USPEHA

Boniteta odličnosti temelji na 
računovodskih podatkih za zadnje 
poslovno leto, hkrati pa napovedu-
je varnost poslovanja v naslednjih 
12 mesecih. »Ponosni smo, da nas 
uvrščajo med najuspešnejša slo-
venska podjetja. Odličnost podje-
tja merimo v motiviranih zaposle-
nih, izpolnjevanju okoljskih stan-
dardov, zagotavljanju kakovosti 
proizvodov, uspešnosti procesov, 
upoštevanjem mnenj deležnikov 

in še bi lahko naštevali. Šele na tej 
podlagi lahko gradimo dolgoroč-
ne odnose s kupci, ki pripeljejo do 
poslovnega uspeha,« je ob prevze-
mu platinastega priznanja povedal 
predsednik uprave Aleš Skok. 

KAKOVOSTNI PROIZVODI IN 
HITER ODZIV

Osrednji proizvodni program Cin-
karne Celje je titanov dioksid, bel pi-
gment, ki ga zaradi dobre pokrivnos-
ti in moči posvetljevanja največ do-
bavljajo industrijam barv, lakov, pre-
mazov, papirja in plastike. Specifična 
proizvodnja in »majhnost« Cinkarne 
v evropskem ali svetovnem merilu 
na nek način ostajata njena konku-
renčna prednost. Kupcem namreč 
zagotavljajo kakovostne proizvode, 
zanesljivo dobavo in hitro odzivanje 
na njihove potrebe, s tem pa krepijo 
dolgoročna partnerstva.

Barbara Rozoničnik

OBČINA GORNJI GRAD IN CENTER STAREJŠIH

Prepoved zbiranja, trideset okuženih stanovalcev

Predsednik Gasilske zveze Zgornje Savinjske doline Janko Žuntar 
je povedal, da so prostovoljci vedno pripravljeni na pomoč, pogre-
šajo pa konkretne pobude s strani županov, ki so jim v tem trenutku 
dana vsa pooblastila. Sam je med drugim hotel biti zgled drugim, ko 
je z drugimi prostovoljci šel pomagat v DEOS Center starejših Gornji 
Grad. Dobro bi bilo, je dejal, da bi lahko še več otrok dobilo možnost 
kosila v šoli, tudi dostava bi bila marsikje potrebna. Prostovoljci so 
pripravljeni tudi na takšne oblike pomoči. 

Župan občine Gornji Grad Anton 
Špeh je v četrtek, 12. novembra, z 
namenom zajezitve širjenja okužb 
novega koronavirusa izdal zača-

sno odredbo o prepovedi zbiranja 
na zunanjih športnih in drugih jav-
nih površinah ter prepoved upora-
be otroških igrišč in igral v občini.

30 OKUŽENIH STANOVALCEV
V DEOS centru starejših trenu-

tno beležijo 30 okuženih stanoval-
cev, je v ponedeljek, 16. novembra, 
sporočila direktorica Barbara Vi-
rant. V terme Topolšica, wellness 
Zala, so jih prestavili 29, eden je 
v bolnišnici. Devet, prej okuženih 
stanovalcev se je že vrnilo v gor-
njegrajski center. Med zaposlenimi 
jih je ozdravelo pet, ki so se vrni-
li na delo.

POMOČ Z RAZLIČNIH 
KONCEV

Na pomoč pri izvajanju zdravst- 

vene in socialne oskrbe so prisko-
čili zaposleni iz drugih DEOS cen-
trov, študentki medicine in štu-
dentki zdravstvene nege ter zapo-
slena iz Zgornjesavinjskega zdra-
vstvenega doma Nazarje. Pro-
stovoljci zgornjesavinjske Civil-
ne zaščite in prostovoljci iz obči-
ne Gornji Grad so pomagali pred-
vsem v začetni fazi, ko je bilo pot-
rebno opravljati preselitve in na-
mestitve stanovalcev v belo, si-
vo in rdečo cono. Vsem se iskre-
no zahvaljujejo.

Štefka Sem

ČLANI EKIP PRVE POMOČI RDEČEGA KRIŽA POMAGAJO V BOLNIŠNICAH

Bolničarji prostovoljci tudi v 
Splošni bolnišnici Celje

V prejšnjem tednu so se v Splo-
šni bolnišnici Celje zbrali bolničar-
ke in bolničarji, člani ekip prve po-
moči Rdečega križa Slovenije iz 
Območnih združenj RKS celjske re-
gije, torej iz Celja, Mozirja, Sloven-
skih Konjic, Šmarja pri Jelšah, Šen-
tjurja in Žalca. Petnajst prostovolj-
cev se je namreč udeležilo uspo-
sabljanja za pomoč zdravstvene-
mu osebju celjske bolnišnice.

ŽE SEDAJ DOBRO 
USPOSOBLJENE EKIPE

Pri Rdečem križu poudarjajo, da 
so njihove ekipe bolničarjev pro-
stovoljcev že sedaj dobro usposo-
bljene. V več kot stotih šestčlanskih 
ekipah prve pomoči so že v osno-
vi zastopani številni poklici, njihovi 
bolničarji pa se za prvo pomoč izo-
bražujejo na 70-urnih tečajih. Svo-
je znanje in veščine redno dopol-
njujejo na krajših obnovitvenih te-
čajih. Tako so ves čas seznanjeni z 
najnovejšimi doktrinarnimi smerni-

cami s področja prve pomoči, znajo 
preverjati vitalne življenjske funkci-
je ponesrečencev, oživljati, prepre-
čevati krvavitev in prepoznati ne-
nadna bolezenska stanja.

POMAGAJO V CELJSKI 
BOLNIŠNICI 

Bolničarji iz celjskega območja, 
med njimi tudi Karmen Rovšnik 
iz zgornjesavinjskega območnega 
združenja Rdečega križa, po razpo-

redu pomagajo v Splošni bolnišnici 
Celje na covid-19 in necovid oddel-
kih. S tem so se pridružili bolničar-
jem iz drugih regij, ki že pomaga-
jo zdravstvenemu osebju v drugih 
zdravstvenih ustanovah po državi. 
Kot je sporočila sekretarka obmo-
čnega združenja Ilka Kramer Ma-
rolt, se preostalih pet članov zgor-
njesavinjske ekipe prve pomoči 
usposabljanja za sedaj ni udeleži-
lo zaradi službenih zadržkov ali bo-
lezni rizičnih članov družine.

Tekst in foto: Tatiana Golob

Tudi Karmen Rovšnik (v sredini), ki na fotografiji skupaj s 
prostovoljko Klaro Antinac (levo) predstavlja potek oživljanja, je 

usposobljena za pomoč v Splošni bolnišnici Celje.  
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OBČINA REČICA OB SAVINJI

Kmalu organizirano praznjenje malih komunalnih čistilnih 
naprav in greznic? 

Občinski svet je predlagal Komunali Mozirje, da pripravi elaborat z izračunom cene storitve 
praznjenja malih komunalnih čistilnih naprav in greznic najkasneje do decembrske seje 

občinskega sveta. (Foto: arhiv občine)

386 greznic
in 30 malih komunalnih čistilnih naprav je 
zavedenih na območju rečiške občine.

Na oktobrski seji se je rečiški občinski svet 
seznanil s predlogom Komunale Mozirje za 
uvedbo organiziranega praznjenja malih ko-
munalnih čistilnih naprav in greznic v občini ter 
predlagal Komunali, da pripravi elaborat z izra-
čunom cene za storitev. 

PREDPISANO PRAZNJENJE NA TRI LETA
Uredba o odvajanju in čiščenju komunal-

ne odpadne vode iz malih komunalnih čistilnih 

naprav z zmogljivostjo manjšo od 50 PE ureja 
emisijo snovi in vsebino operativnega programa 
odvajanja in čiščenja komunalne odpadne vo-
de, ki se izvaja kot obvezna občinska gospodar-
ska javna služba. Uredba določa obvezno stori-
tev za objekte, ki niso priključeni na javno ka-
nalizacijo. Andrej Ermenc iz Komunale je uvo-
doma povedal, da se dejavnost že izvaja, ven-
dar ne popolnoma v skladu z zakonodajo. Gre 
za praznjenje na poziv, toda predpisano je redno 
praznjenje na obdobje treh let. 

PREDLAGANO PLAČILO PAVŠALA
Na območju občine je evidentiranih 30 ma-

lih komunalnih čistilnih naprav in 386 greznic. 

Komunala predlaga uvedbo rednega plače-
vanja praznjenja malih komunalnih čistilnih 
naprav in greznic. Vsem imetnikom bi se obra-
čunal pavšal, Komunala Mozirje pa bi enkrat na 
tri leta izvajala praznjenje in odvoz. Sistem je po 
predhodnem dogovoru predviden za vse občine 
Zgornje Savinjske doline, takšen način pa je us-
pešno uveden tudi na drugih območjih. 

Vsebina iz malih komunalnih čistilnih naprav 
in greznic ne gre na mozirsko centralno čistilno 

napravo, ampak direktno na dehidracijo. Kmeč-
ka gospodarstva imajo možnost mulje iz malih 
komunalnih čistilnih naprav ali greznic uporabi-
ti kot gnojilo za kmetijska zemljišča. 

Občinski svet je predlagal, da Komunala prip-
ravi elaborat z izračunom cene storitve praznje-
nja malih komunalnih čistilnih naprav in greznic 
najkasneje do zadnje letošnje seje občinskega 
sveta, ki bo decembra.

Barbara Rozoničnik

30 LET PODJETJA RIHTER

Ne samo uspešno, ampak tudi fleksibilno podjetje 
s prožno vizijo

Jeseni 1990 je bilo v Gornjem Gra-
du ustanovljeno podjetje Rihter. V 
30 letih so iz majhnega družinskega 
podjetja zrasli v eno najuspešnej-
ših in najprepoznavnejših podjetij 
na področju gradnje montažnih hiš 
v Sloveniji. S svojim znanjem, stro-
kovnostjo in prodornostjo so se us-
peli uveljaviti tudi na tujih trgih. »Že-
limo biti v koraku s časom in mislim, 
da nam to dobro uspeva,« je s pono-
som povedal direktor Janez Rihter. 

UNIKATI, IZDELANI PO MERI IN 
ŽELJAH NAROČNIKOV

Nova hiša ni le streha nad glavo, 
ampak izraža tudi življenjski slog. 

Vse hiše in objekti Rihter so uni-
kati, izdelani po meri in željah na-
ročnikov, saj, kot poudarjajo, mo-
ra biti naročnik tisti, ki izbere udo-
bje, ki bo izražalo njegovo individu-
alnost. Napredne rešitve, fleksibil-
na arhitektura, celostne rešitve pri 
reševanju stanovanjskega proble-
ma, prijaznost in odgovornost ter 
predanost svojemu delu, vse to 
so prepoznavne prednosti podje-
tja Rihter.

OKOLJU IN ZDRAVJU PRIJAZNI 
OBJEKTI

Rihterjevi objekti so zgrajeni iz 
kakovostnih naravnih in okolju pri-

Montažne hiše Rihter so grajene po najboljših energijskih 
standardih, ki stanovalcem zagotavljajo minimalne stroške 

ogrevanja in maksimalno udobje bivanja. (Foto: Rihter.si) 
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jaznih materialov, predvsem lesa. 
Les kot naraven material je vgrajen 
v osnovni konstrukciji, stavbnem 
pohištvu, lahko pa ga uporabijo tu-
di kot arhitekturni dodatek tako v 
bivalnem kot tudi na zunanjem fa-
sadnem delu objekta. Skupaj z naj-
boljšimi tehničnimi rešitvami ta-
ko zagotavljajo odlično bivanjsko 
ugodje ter naraven in zdravju pri-
jazen način bivanja.

CELOSTNA STORITEV POD ENO 
BLAGOVNO ZNAMKO 

Podjetje pod svojo znamko za-
okrožuje celostno storitev: od za-
četnih idej in projektne dokumen-
tacije do gradnje na ključ. Ko je 
gradnja končana, stranki ponudi-
jo še servis in vzdrževanje hiše. To 
jim dobro uspeva, ker že od začet-
ka vlagajo v razvoj in kompetentne 
kadre ter se povezujejo z razisko-
valnimi in izobraževalnimi inštitu-
cijami.

USPEŠNI TUDI NA TUJIH 
TRGIH

Ko govorimo o Rihterju, govori-
mo torej o uspešni slovenski bla-
govni znamki. Dokazov za to je ve-
liko. Družinsko podjetje, ki so ga 
ustanovili bratje Rihter, ima danes 
skoraj 70 zaposlenih. S svojimi pro-
izvodi in storitvami so prisotni na 
slovenskem in na trgih Italije, Švi-
ce, Nemčije in Hrvaške. 

KLJUB EPIDEMIJI PRENOVILI 
POSLOVNE PROSTORE

Poslovno proizvodne prostore 
imajo v industrijski coni Loke na 
Ljubnem ob Savinji. Kljub omejit-
vam zaradi epidemije covida-19 

so jih letos, ob 30-letnici, uspe-
li dograditi in obnoviti. Tako so iz-
boljšali pogoje dela, strankam pa 
ob obisku omogočili še boljšo sto-
ritev.

UPORABNIKI SO NAJVEČJE 
BOGASTVO

Na spletni strani podjetja Rih-
ter je kot eden glavnih ciljev za-
pisana prilagodljivost uporabni-
kom, ki so njihovo največje bo-

gastvo. Ker jim trenutne razme-
re zaradi omejitev gibanja one-
mogočajo oglede hiš v živo, so 
zadnji četrtek v oktobru pripra-
vili virtualni dan odprtih vrat hi-
še 196. Objekt so predstavili s 
360-stopinjskim pogledom in ta-
ko obiskovalcem omogočili celo-
vit 3D interaktivni ogled. 

VIRTUALNI DAN ODPRTIH 
VRAT

Obiskovalci so se lahko »spre-
hajali« po prostoru in ga kar iz 
domačega naslonjača raziskali 
do zadnje podrobnosti. Rihterje-
vi strokovnjaki za montažno grad-
njo so predstavili celovitost po-
nudbe, od začetne ideje do klju-
ča, potek gradnje ter konstrukcij-
ske sisteme in tehnologijo grad-
nje visokokakovostnih in ener-
getsko učinkovitih hiš. Sodelova-
li so tudi strokovnjaki za ogreva-
nje, prezračevanje in financiranje. 
Predstavljena hiša je odličen pri-
mer individualnim željam prilago-
jene tipske hiše, ki se s svojo mo-
derno, racionalno in energetsko 
učinkovito zasnovo izkazuje kot 
najbolje prodajani model.

Direktor Janez Rihter: »Vodi nas to, da se še bolj približamo ljudem, 
to pa pomeni, da smo zavezani neprestanim tehnološkim in drugim 

izboljšavam.« (Foto: arhiv podjetja)

Več kot 130 prijav
so prejeli za virtualni dan 
odprtih vrat hiše 196.

VSE INFORMACIJE O GRADNJI 
MONTAŽNE HIŠE NA ENEM 

MESTU.
»Odziv je bil neverjeten. Gle-

de na to, da smo takšen dogodek 
pripravljali prvič, nismo vedeli, kaj 
pričakovati. Na naše zadovoljstvo 
so prijave kar deževale, prejeli smo 
jih več kot 130,« je povedala Sa-
ša Jazbec, v podjetju Rihter odgo-
vorna za trženje in prodajo, ter do-
dala, da so bili zelo zadovoljni tu-
di z odzivi strank po dogodku. Pre-
jeli so ogromno pohval, v katerih 
so stranke izpostavile, da jim je bi-
lo najbolj všeč to, da so dobili vse 
pomembne informacije o gradnji 
montažne hiše na enem mestu.

VIRTUALNI DOGODKI SO NAŠA 
PRIHODNOST

S tovrstnimi ogledi hiš bodo na-
daljevali tudi v prihodnje, je prepri-
čana Saša Jazbec: »Ti dogodki niso 
aktualni samo v trenutni situaciji, v 
kateri smo. Glede na to, da živimo v 

Prenovljena stavba podjetja Rihter na Ljubnem. 
(Fotodokumentacija podjetja Rihter)

dobi digitalizacije, mislim, da bodo 
ti dogodki naša prihodnost tudi po 
koncu epidemije.«

ZAVEZANI NEPRESTANIM 
IZBOLJŠAVAM

»Smo in bomo podjetje, katere-
ga temeljna dejavnost je gradnja 
nič-energijskih in plus-energijskih 
montažnih hiš ter objektov po me-
ri kupca. Želimo biti tudi fleksibilno 

podjetje s prožno vizijo, ki se zna 
odzvati na spremembe tako hitro, 
kot to od njega zahteva okolje,« je 
dejal direktor Janez Rihter. »Vodi 
nas to, da se še bolj približamo lju-
dem, to pa pomeni, da smo zave-
zani neprestanim tehnološkim in 
drugim izboljšavam.« 

Urška Ernecl

PROJEKT LAS JEJMO LOKALNO

Skupna promocija prehranske 
samooskrbe

Projekt LAS Jejmo lokalno: po-
večanje prehranske samooskrbe 
v SAŠA regiji: vzpostavitev tržnih 
poti izvaja Andragoški zavod Ljud-
ska univerza Velenje. Preko projek-
ta želijo pomagati na področju pre-
hranske samooskrbe s skupno tr-
žno promocijo in možnostjo do-
datne prepoznavnosti vseh, ki se 
ukvarjajo s samooskrbo. 

Skupna brezplačna promoci-
ja vseh ponudnikov se zbira na 

spletni strani https://lokalnojeza-
kon.si/. Vsi, ki želijo, da je njiho-
va ponudba objavljena na sple-
tni strani, se lahko pisno obrne-
jo na Center za samostojno uče-
nje: csunazarje@lu-velenje.si. Po-
trošnike želijo dodatno informirati 
o pomembnosti kupovanja in kon-
zumiranja lokalno pridelano hrane 
za vse generacije ter jih spodbudi-
ti k nakupu.

ŠS
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PSIHOLOGINJA TANJA POVHE

»Pomembno je, da smo kljub neprijetnim 
čustvom pozitivno naravnani«

Tanja Povhe je univerzitetna diplo-
mirana psihologinja, zaposlena je v 
Zgornjesavinjskem zdravstvenem do-
mu Nazarje v dispanzerju za mental-
no zdravje otrok in mladostnikov, kjer 
izvaja preventivne programe za od-
rasle za pomoč pri spoprijemanju s 
stresom, tesnobo in depresijo. Ljubi-
teljsko se ukvarja s pisanjem poezije, 
hkrati pa z zanimanjem raziskuje skri-
te kotičke in vsebine ljudi, s katerimi 
se srečuje na poklicni poti. Pri delu z 
ljudmi išče mnogotere načine, kako 
se jim približati, jih razumeti in spod-
buditi njihovo lastno aktivnost k bolj-
šemu in lepšemu vsakdanu.

- Od kod ste in od kdaj ste v službi v Zgor-
njesavinjskem zdravstvenem domu Nazar-
je?

Prihajam iz majhne vasice iz okolice Krške-
ga, v Nazarjah pa sem zaposlena od aprila 2019.

- Tako psihologi kot psihiatri se ukvarjate 
z »dušo« človeka. Kakšno je pravzaprav delo 
psihologa, kdaj ga ljudje potrebujemo?

Vsak od nas kdaj v življenju naleti na drob-
ne, kot tudi malo večje težave, pa naj si bo to 
na službenem, partnerskem, družinskem ali ka-
terem koli drugem področju. Od posameznika 
in seveda tudi od podpore bližnjih in okolice je 
odvisno, koliko notranje moči, motivacije, volje 

premore za razreševanje lastnih stisk. Včasih se 
ti »bazeni« energije izpraznijo, takrat pa je res 
zaželeno, da se obrnemo na pomoč k strokov-
njakom. 

Določene življenjske situacije in izkušnje 
nas lahko zapeljejo na poti depresije, tesno-
be, ki sta dandanes zelo pogosti duševni te-
gobi. Hkrati nas lahko doletijo nenadne trav-
matske izkušnje, kot so prometna nesreča, iz-
guba drage osebe, izguba službe, razne zlora-
be. Ko glavnino časa doživljamo zelo intenziv-
na in dolgotrajna negativna čustva, ki poruši-
jo naše vsakodnevno funkcioniranje, je to vse-
kakor klic po strokovni pomoči. Naloga psiho-
logov je, da ljudi poslušamo, jim nudimo razu-
mevanje, jih usmerjamo, da sami dobijo uvide 
in poiščejo rešitve, ki so najbolj ugodni, osre-
čujoči za njihovo življenje.

- Večina vašega dela je dela z otroki, 
kakšne preglede opravljate?

V okviru dispanzerja za mentalno zdravje ot-
rok in mladostnikov, znotraj katerega deluje tu-
di logoped, izvajam sistematične psihološke 
preglede, namenjene vsem otrokom v staros-

ti treh let. To je preventivni presejalni postopek, 
ki omogoča relativno zgodnje odkrivanje otrok, 
ogroženih na različnih področjih razvoja, hkrati 
pa je tudi priložnost za starše, da se pogovorijo 
o kakršnikoli skrbeh v zvezi z otrokom. 

Nekatere otroke se nato spremlja še naprej, 
se jih napoti na posvet k logopedu ali po pot-
rebi h kakšnemu drugemu strokovnjaku. Vse z 
namenom, da se spodbuja oziroma krepi šibkej-
ša področja, saj lahko v tem zgodnjem predšol-
skem obdobju naredimo ogromno, zlasti zaradi 
intenzivnega razvoja možganov v teh letih.

- Ali so vaši pacienti tudi otroci s kakšnimi 
težavami ali le ob rednih pregledih?

Pomoč v dispanzerju poiščejo tudi starši ot-
rok in mladostnikov z najrazličnejšimi težavami, 
(vse od učnih težav, čustvenih težav – tesnoba, 
strahovi, ločitvene stiske, psihosomatike – ne-
pojasnjeni glavoboli, bolečine v trebuhu, sla-

bosti, vedenjskih težav v šoli, do medvrstniške-
ga nasilja). Nudimo jim diagnostiko in psiholo-
ško svetovanje. V primeru resnejše psihopato-
logije pa so napoteni v obravnavo h kliničnemu 
psihologu ali pedopsihiatru. 

V obravnavo so vključeni tudi starši otrok, saj 
ti igrajo zelo pomembno vlogo v njihovem življe-
nju, so njihovi največji učitelji, od katerih posne-
majo različna vedenja, stile komunikacije, nači-

ne, kako se spoprijemati s stresom idr. Največja 
vloga staršev je, da skrbijo za svoje lastno poču-
tje, se učijo na konstruktiven način spoprijema-
ti z lastnimi tegobami, kajti za otroka ni lepše-
ga, kot da imajo ob sebi zadovoljnega, uravno-
vešenega in pozitivno usmerjenega starša. Saj 
poznate star pregovor, da jabolko ne pade da-
leč od drevesa.

- Kaj najbolj vpliva na duševno zdravje ot-
rok, so to družina, okolje, vrstniki?

V prvi vrsti ima najpomembnejši vpliv otroko-
va družina, ki mu predstavlja »odskočno desko« 
v svet, nudi mu izkušnje, ali lahko zaupa drugim 
ljudem, ali je svet varen ali ogrožajoč. Družina 
ima zelo pomembno vlogo pri tem, kako otrok 
dojema odnose z drugimi. Ker pa otrok ni izo-

liran od okolja in vrstnikov, vsekakor igrata po-
membno vlogo tudi ta dejavnika, zlasti ko otrok 
vstopa v pogostejše stike z drugimi ljudmi v vrt-
cu, šoli in na drugih področjih življenja.

- Za odrasle v Nazarjah izvajate razne de-
lavnice, kakšne in kako so obiskane?

V zdravstveno vzgojnem centru delujem v 
okviru svetovalnice za duševno zdravje, ki vklju-
čuje izvedbo krajših individualnih svetovanj in 
štirih skupinskih delavnic na temo spoprijema-
nja s stresom, depresijo in tesnobo. 

V letošnjem letu teče tretje leto, odkar so te 
na voljo v okviru zdravstveno vzgojnega centra 
v Zgornjesavinjskem zdravstvenem domu Na-

Tanja Povhe: »V prvi vrsti ima 
najpomembnejši vpliv na otroka njegova 

družina.« (Foto: osebni arhiv)

»Največja vloga staršev je, da skrbijo 
za svoje lastno počutje, se učijo na kon-
struktiven način spoprijemati z lastni-
mi tegobami, kajti za otroka ni lepše-
ga, kot da imajo ob sebi zadovoljnega, 
uravnovešenega in pozitivno usmerje-
nega starša.«

»Naloga psihologov je, da ljudi posluša-
mo, jim nudimo razumevanje, jih usmerja-
mo, da sami dobijo uvide in poiščejo rešit-
ve, ki so najbolj ugodni, osrečujoči za njiho-
vo življenje.«

»Ko glavnino časa doživljamo zelo inten-
zivna in dolgotrajna negativna čustva, ki po-
rušijo naše vsakodnevno funkcioniranje, je 
to vsekakor klic po strokovni pomoči.«
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zarje. Delavnice so dobro obiskane, velik delež 
ljudi je napoten s strani referenčnih ambulant. 
Interes se povečuje tudi s strani splošne popu-
lacije, na letni ravni je v delavnice vključenih 
okoli 80 odraslih oseb in njihovih svojcev.

- Kakšne so vaše ugotovitve glede Zgor-
njesavinjčanov? Se znamo spoprijemati s 
težavami ali preveč posegamo po zdravilih?

V Sloveniji je izdanih veliko zdravil za spopa-
danje z duševnimi motnjami in Zgornja Savinj-
ska dolina pri tem ni izjema, še več – število pre-
jemnikov zdravil zaradi duševnih motenj je sta-
tistično gledano nad slovenskim povprečjem. 
Dodatno zaskrbljujoče je dejstvo, da ti podatki 
temeljijo na osnovi ljudi, ki so poiskali strokov-
no pomoč za svoje tegobe. Problem je v tem, da 

marsikdo ne prepozna motnje in ne poišče stro-
kovne pomoči. Izpostavljenost motnjam brez 
primernega obvladovanja pa lahko privede tu-
di do paničnih napadov, depresije, izgorelosti, 
psihoz. To se zgodi prepogosto, pot nazaj pa je 
dolgotrajna in naporna. Žal ne obstajajo čudež-
ne »tabletke«, ki bi nas povrnile v zadovoljujo-
če stanje, potrebno je veliko truda in priprav-
ljenosti pogledati globlje vase in razrešiti stare 
vzorce, ki očitno niso funkcionalni.

- Že dolgo traja pandemija novega korona-
virusa. Kakšni bodo dolgoročni učinki na lju-
di? Ljudje smo le socialna bitja, poleg tega 
številni čutijo strah pred boleznijo.

Socialna izolacija se lahko odraža skozi teža-
ve v duševnem zdravju, ki se kažejo v poveča-
ni anksioznosti, jezavosti, motnjah spanja, de-
presivnosti in posttravmatski stresni motnji. 
Zelo zaskrbljujoče so posledice pri duševnem 
zdravju ljudi, ki bodo v teh kriznih razmerah utr-
peli večje izgube na materialnem področju. Po-

membno je, da smo kljub neprijetnim čustvom 
pozitivno naravnani. Osredotočajmo se na to, 
kaj lahko naredimo dobrega in koristnega zase 
in za svoje bližnje.

- Kako ste zadovoljni sedaj, ko imate svoje 
prostore v Mozirju?

Zelo sem zadovoljna, saj lahko svoje de-
lo opravljam nemoteno, prostori so svetli, mir-
ni in prijetni, kar zagotovo pozitivno vpliva tu-
di na počutje tistih, ki pridejo na obravnavo. Ob 
tej priložnosti bi se zahvalila Občini Mozirje, ki je 
to omogočila.

- Se pacienti pri psihologu še vedno poču-
tijo stigmatizirani ali se to s časom spremi-
nja na bolje?

Zdi se mi, da je najtežji korak si sploh prizna-
ti, da potrebuješ pomoč strokovnjaka, saj to za 

mnoge pomeni, da nisi sam dovolj sposoben, da 
bi si pomagal. Vendar to ni res, kajti običajno smo 
predolgo močni, potem pa telesno in psihično ne 
zmoremo več. Všeč mi je izraz, da gremo po moč. 
Vsi smo ranljivi, kar pa nas dela ljudi. 

Ko nekdo pride prvič na obravnavo, se za-

gotovo počuti negotovega, je prestrašen. A, ko 
spozna, da je okolje varno in sproščeno, z vese-
ljem prihaja. Stigmatizacija je še prisotna, a se 
počasi zmanjšuje, in sicer z osveščanjem javno-
sti in delovanjem tudi na preventivnem nivoju.

- Od kod odločitev za študij psihologije?
Že od majhnega sem rada opazovala ljudi, 

njihovo govorico telesa in obnašanje, ki sta zelo 
zgovorna. Dotaknile so se me stiske otrok in lju-
di nasploh, vedno me je zanimalo, kaj je v ozad-
ju nekega obnašanja, podzavestno tudi zaradi 
lastnih izkušenj iz otroštva. Področje psihologi-
je me je pritegnilo, ker je tako raznoliko in boga-
to, navsezadnje poznavanje principov delovanja 
ljudi privede do boljšega poznavanja sebe, kar 
pa je dobrodošlo pri vsakem izmed nas. Učenje 
o sebi se nikoli ne konča.

- Izdali ste pesniško zbirko. O čem govori-
te v svojih pesmih?

Skozi rimo sem želela opisati doživljanje 35 
različnih duševnih tegob, pri čemer sem se sku-
šala čim bolj vživeti v doživljanje ljudi, ki doživlja-
jo različne duševne »brodolome«. Želim si, da bi 
osebe v knjigi dobile sočutne bralce, ki bodo čisto 
običajnim ljudem, ki jih srečujemo vsepovsod (na 
ulici, v službi, v šoli …), pripravljeni podariti na-
smeh, kanček razumevanja in ne obsojajoč pog-
led. Nikoli namreč ne vemo, kdaj se lahko mi sa-
mi znajdemo v njihovi koži. Morda pa smo se že.

Pogovarjala se je Štefka Sem

»V zdravstveno vzgojnem centru delujem 
v okviru svetovalnice za duševno zdravje, ki 
vključuje izvedbo krajših individualnih sve-
tovanj in štirih skupinskih delavnic na temo 
spoprijemanja s stresom, depresijo in tesno-
bo.«

»V Sloveniji je izdanih veliko zdravil za 
spopadanje z duševnimi motnjami in Zgor-
nja Savinjska dolina pri tem ni izjema, še več 
– število prejemnikov zdravil zaradi dušev-
nih motenj je statistično gledano nad slo-
venskim povprečjem.«

»Zelo zaskrbljujoče so posledice pri du-
ševnem zdravju ljudi, ki bodo v teh kriznih 
razmerah utrpeli večje izgube na material-
nem področju.«

»Skozi rimo sem želela opisati doži-
vljanje 35 različnih duševnih tegob, pri 
čemer sem se skušala čim bolj vživeti 
v doživljanje ljudi, ki doživljajo različne 
duševne »brodolome«.«

IZBOLJŠANJE POPLAVNE VARNOSTI V MOZIRJU

Ureditev meteornega jarka v Lavah

Meteorni jarek bo potekal ob regionalni cesti. (Foto: Benjamin Kanjir)

Občina Mozirje je pristopila k čiščenju in uredi-
tvi meteornega jarka v Lavah. Vrednost projekta, 
s katerim bo urejen odvod meteornih in morebi-
tnih poplavnih voda, je okoli 45.000 evrov.

Kasnejša ureditev meteornega jarka je bila 
predvidena že med gradnjo krožišča pred uprav-
nim centrom. Pod cestišče je bil takrat vgrajen 
betonski kvadratni prepust, skozi katerega lah-
ko odtečejo meteorne in v primeru poplav tudi 
poplavne vode z območja Rožnika, Trat in Trga. Na 

razpisu za izvajalca del je bilo kot najugodnejše 
izbrano podjetje TGM Janžovnik Aleš s. p.. Del stro-
škov bo financirala mozirska občina, del pa mini-
strstvo za okolje in prostor.

Meteorni jarek bo v primeru močnejših nali-
vov omogočil boljši spanec občanov, ki živijo ali 
imajo svoje posesti ob Lavah, saj odvečna voda 
ne bo več stala na zemljiščih, ampak bo spelja-
na v vodotoke.

Benjamin Kanjir
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LJUBNO OB SAVINJI

Zapora ceste zaradi modernizacije
Do predvidoma 30. novembra 

bo na Ljubnem ob Savinji popol-
na zapora ceste na Janezovo po-
lje od glavne ceste in ceste Jane-
zovo polje–Bolko zaradi moderni-

zacije ceste. Zaradi del promet na 
omenjenih cestah ni možen, parki-
rišča za stanovalce pa so urejena 
ob glavni cesti proti Rastkam.

ŠS

POPRAVEK INFORMACIJE
V 46. številki Savinjskih novic smo na strani 10 objavili članek z naslo-

vom Drugi rebalans proračuna zaradi dodatnih sredstev za sanacijo pla-
zov, v katerem je navedeno, da je predlog drugega rebalansa Občine Na-
zarje za leto 2020 do 23. novembra v javni obravnavi. Ta informacija je na-
pačna, kajti drugi rebalans proračuna nazarske občine za letošnje leto je 
bil sprejet na seji občinskega sveta 22. oktobra. Za napako se opraviču-
jemo.

Glavni in odgovorni urednik
Franci Kotnik

OBČINA SOLČAVA

Nekoliko višje cene odvoza 
komunalnih odpadkov

Občinski svet Občine Solčava je na 
oktobrski seji na podlagi predstavlje-
nega elaborata potrdil nekoliko višje 
cene odvoza komunalnih odpadkov, 
ki ga v okviru obvezne gospodarske 
javne službe zbiranja in odvoza ko-
munalnih odpadkov izvaja velenjsko 
podjetje PUP Saubermacher. 
ZNESEK Z DECEMBROM VIŠJI ZA 

0,38 EVRA
Izračun cene odvoza na položni-

ci temelji na skupni količini zbra-
nih odpadkov v posamezni občini 
za tekoči mesec in volumnu, ki se 

preko lastne cene obračunava go-
spodinjstvu. Nove lastne cene, po-
trjene s sklepom občinskega sve-
ta, stopijo v veljavo z decembrom. 
Položnica bo od dosedanjih 14,43 
evra višja za 0,38 evra in bo po no-
vem znašala povprečno 14,81 evra 
mesečno. Cena velja za posame-
zno gospodinjstvo za odvoz 120-li-
trske črne posode za mešane ko-
munalne odpadke na tri tedne. V 
občini Solčava družba ne izvaja 
odvoza biorazgradljivih odpadkov.

Barbara Rozoničnik

OBČINA NAZARJE

Predlog proračuna za leto 
2021 v javni obravnavi

Občinski svet Občine Nazarje 
je na oktobrski seji v prvem bra-
nju potrdil predlog proračuna za 
prihodnje leto in ga posredoval v 
javno obravnavo. Vsi zainteresi-
rani lahko pripombe in predloge 
v zvezi s proračunom za leto 2021 
podajo do 23. novembra (doku-
ment je objavljen na spletni stra-
ni občine), občinski svetniki pa bo-
do o dokončni razdelitvi finanč-
nih sredstev odločali na decem-
brski seji. 

PRIHODKI ZA DESETINO NIŽJI 
KOT LETOS

Planirani prihodki proračuna ob-
čine za leto 2021 znašajo 3.469.214 
evrov, od tega davčni prihodki 
predstavljajo dve tretjini, nedavč-
ni prihodki dvanajst odstotkov in 
kapitalski prihodki pet odstotkov 
in pol celotnih prihodkov, preostali 
delež pa odpade na transferne pri-
hodke. V primerjavi z letošnjim le-
tom so planirani prihodki za pri-
hodnje leto nižji za 400 tisoč evrov.
44 ODSTOTKOV PRORAČUNA ZA 

INVESTICIJE 
Planirani odhodki proračuna 

znašajo štiri milijone evrov in so 
za 15,4 odstotka višji od načrtova-

nih prihodkov. Od tega bo za teko-
če odhodke (plače, prispevki, iz-
datki za blago in storitve …) šlo 1,2 
milijona, kar predstavlja 31 odstot-
kov vseh odhodkov, tekoči trans-
feri (posameznikom, gospodinj-
stvom, nepridobitnim organizaci-
jam, občinam, javnim zavodom …) 
so planirani v višini milijona evrov 
in predstavljajo 25-odstotni delež 
vseh odhodkov, investicijski od-
hodki pa so planirani v višini 1,1 mi-
lijona evrov oziroma 28 odstotkov 
vseh odhodkov. Namenjeni so za 
nakupe opreme in zemljišč, grad-
njo in obnovo osnovnih sredstev 
(ceste, vodovod, parkirišča, mosto-
vi, javna razsvetljava ...) in prido-
bivanje raznih študij ter projektne 
dokumentacije. 

Najmanjši delež odhodkov (16 
odstotkov) proračuna predstavlja-
jo investicijski transferi v znesku 
413 tisoč evrov, ki bodo porabljeni 
za investicije javnih podjetij, ki so 
v lasti občine, drugih občin in jav-
nih zavodov. Največje tovrstno vla-
ganje v letu 2021 bo v izvedbo gni-
lišča pri centralni čistilni napravi v 
Mozirju.

NK

NLB MOBILNA POSLOVALNICA BANK&GO

Prisluhnili željam lokalnega okolja

NLB mobilna poslovalnica Bank&Go bo ponujala bančne storitve, 
znanje, izkušnje in nasvete, predvsem pa oseben stik. (Foto: NLB)

V NLB predstavljajo novost NLB 
mobilno poslovalnico Bank&Go. 
Moderno opremljena, v rokah od-
ličnih bančnih svetovalcev, bo po 
sprostitvi ukrepov zaradi epide-

mije občanom in mikro podjetjem 
ponujala bančne storitve, znanje, 
izkušnje in nasvete, predvsem pa 
oseben stik, brez katerega včasih 
preprosto ne gre.

Prisluhnili so željam lokalnega 
okolja in zasnovali mobilno poslo-
valnico. Osebni stik je najbolj do-
mač zlasti starejši populaciji, ki ji bo-
do skušali približati tudi druge nači-
ne poslovanja, ki premoščajo fizično 
razdaljo in so na voljo 24 ur na dan.

Direktorica poslovne mreže NLB 
Tanja Ahlin: »Vse več ljudi se odlo-

ča za opravljanje bančnih storitev 
prek spleta, a kljub temu nekateri 
iz različnih razlogov na to še niso 
pripravljeni. Ljudi bi sčasoma za-
to radi opolnomočili in jih naučili, 
kako lahko uporabijo mobilni tele-
fon za vse to, zaradi česar so prišli 
v mobilno poslovalnico.« 

IS
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PETER WEISS

Zgodovina in narodopisje

Ignac Orožen o Ljubiji (1)

Med številnimi podružničnimi 
cerkvami župnije Mozirje je cer-
kev svetega Miklavža. Njen opis in 
zgodovino nam je zapustil nekda-
nji mozirski župnik Ignac Orožen 
(1819–1900) v nemško pisani knji-

gi Dekanija Gornji Grad (Das Deka-
nat Oberburg) iz leta 1877 (na stra-
neh 202–207). Ker je ta opis precej 
obsežen, je v tej številki o Ljubi-
ji objavljen le prvi del. Ta se nana-
ša na starejšo zgodovino nekdanje 
cerkvene stavbe, ki se je leta 1852 
napol porušila, saj je divja Savinja 
spodjedla breg južno od cerkve. – 
Prevod in nujne opombe, ki so za-
pisane v prevodu v oglatih oklepa-
jih, ter fotografijo cerkve je prispe-
val urednik te strani.

CERKEV SVETEGA MIKLAVŽA 
V LJUBIJI

[Pri Orožnu: v Libiji.] Že leta 1241 
je tu ob izlivu potoka Ljubija v Sa-
vinjo, pod vasjo Ljubija, stala ka-
pela svetega Ruperta na področju 
Mozirja [pri Orožnu v latinščini: s. 
Rudberti in provincia Moziri]. Leta 
1582 je dobila ime svetega Ruper-
ta in svetega Ožbalta, pozneje pa 
se je preimenovala v cerkev svete-
ga Ožbalta.

Ta cerkev je stala v smeri od za-
hoda proti vzhodu. Tristransko za-
ključeni prezbiterij [= del z glav-

nim oltarjem]  je bil obokan in je 
imel štiri ozka šilasta okna, med-
tem ko je imela cerkvena ladja le 
poslikan lesen strop in nekaj pra-
vokotnih oken. Dolga je bila 8⅔ 
sežnja [= približno 16 metrov], v 
prezbiteriju 1⅔ sežnja [= približ-
no 2,5 metra] in v ladji 2½ sežnja 
[= približno 4,7 metra] široka in 
visoka 2½ sežnja [= približno 4,7 
metra]. 

Na severni strani prezbiterija 
je stal sorazmerno previsok zvo-
nik, katerega pritličje je služilo za 
zakristijo; zgradili so ga po letu 

1668. Cerkev, ki je ime-
la estrih, je ležala tako 
globoko, da je bilo treba 
vanjo vstopiti po nekaj 
stopnicah. Ko so to cer-
kev porušili, se je poka-
zalo, da je bila zgrajena 
v treh različnih obdob-
jih. Najstarejši in naj-
boljši del zgradbe je bil v 
prezbiteriju, ki je bil del-
no zgrajen iz kvadratnih 
kamnitih blokov. Pozne-
je je bila iz slabega ma-
teriala zgrajena ladja, ki 
je segala do pevskega 
kora in so jo nazadnje 
podaljšali še za 5 čev-
ljev [= približno 1,5 me-
tra], da so lahko names-
tili lesen balkon za pev-
ski kor. Ta cerkev je imela tri oltarje, 
namreč glavni oltar svetega Ožbal-
ta, potem pa na desni oltar svetega 
Miklavža in na levi svete Ane. Med 
oltarjem svetega Miklavža in stran-
skimi vrati je bila leta 1725 zgraje-
na prižnica.

1241, 18. decembra, se je v Mozir-
ju grof Viljem Heunburški odpove-
dal oskrbniški pravici nad posestvi 
takrat tu obstoječe kapele svetega 
Ruperta v korist samostana v Gor-
njem Gradu. V letih 1508–1536 je ol-
tar svete Ane posvetil škof Krištof 
Ravbar. Leta 1858 so pri podiranju 
tega oltarja v oltarni mizi našli ste-
klen kozarec z relikvijami in peča-
tom: »S. D. N. Christoph. Ep. Laib. et 
Administ. Seckovien. [= Pečat na-
šega gospoda Krištofa, ljubljanske-
ga škofa in sekovskega administra-
torja].« Krištof Ravbar je v Seckauu 
administriral v letih 1508–1536.

Leta 1582 je imela kapela svete-
ga Ruperta in Ožbalta kmetijo na 
Dobrovljah, zaradi katere je izbruh-
nil spor med to kapelo in Aleksom 
Muškonom, lastnikom gospoščine 
Šoštanj. (Gornjegrajski arhiv)

Leta 1631 je cerkev svetega Ož-
balta v Ljubiji doživela kanonič-
no vizitacijo [= pregled]. Po takra-
tnih zapiskih je imela tri oltarje, na-
mreč (1.) glavni oltar svetega Ož-
balta, (2.) na levi strani oltar svete-
ga Miklavža in svetega Ruperta ter 
(3.) na desni strani oltar svete Ane. 

Prva dva oltarja nista imela kamni-
tih miz, ki pa so ju zato zahtevali ob 
vizitaciji. Odrejeno je bilo tudi, da je 
treba odstraniti oltar, ki je stal pred 
cerkvenimi vrati. Cerkev je imela te-
daj 1 vinograd, 1 njivo in 16 krav. Vsa-
ko leto je bilo treba tu brati 8 maš.

V letih 1664–1683 je ljubljan-
ski škof grof Rabatta posvetil ol-
tarja svetega Ožbalta in svetega 
Miklavža, kot je mogoče prebra-
ti na relikvijah v teh dveh oltarjih.

1668 je bila v cerkvi spet 
opravljena vizitacija in pri tem je bi-
lo [v latinščini] zapisano tole: »Cer-
kev svetega Ožbalta v Ljubiji [v iz-
virniku: in Libiji] nima zakristije. 
Strop je nov, na njegovi sredi pa je 
nekoliko nagnjen lesen zvonik. No-
vi naj se postavi na drugem mestu, 
in sicer na koncu cerkve proti dvo-
rišču ali nad novo zakristijo.«

1691 je bil na novo postavljen 
oltar svetega Ožbalta, torej na že 
posvečeni oltarni mizi. 

1721 je bil v Celju ulit mali zvon.
1749 je cerkev dobila opečnato 

streho.
1836 je cerkev dobila 400 funtov 

[= približno 200 kilogramov] težek 
zvon, ki je bil ulit v Ljubljani.

1839, 1. junija, je občina Ljubi-
ja za 135 goldinarjev zastavnine 
od Andreja Janka, po domače Sto-
perja, pridobila za tukajšnjo cer-
kev njivo tako, da vsakokratne-
mu lastniku Puše, kateri je pripa-

dala omenjena njiva, plača vsako 
leto 45 krajcarjev kot prispevek k 
davku, vsako leto pa mora ljubij-
ska cerkev na svoje stroške brati 
še dve sveti maši za Andreja Jan-
ka. Na tej njivi je bila leta 1839 po- 
stavljena takratna mežnarija. 

Prejšnja ljubijska cerkev, namreč svetega Ožbalta (St. Osvald), na 
vojaškem zemljevidu izpred leta 1787: Prasberg = Mozirje, 

Sann Flus = Savinja

Današnja cerkev (iz leta 1861) svetega Nikolaja v Ljubiji s severozahoda
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Iz občin, Gospodarstvo

OBČINA REČICA OB SAVINJI

Podpisali pogodbo za obnovo in vzdrževanje občinskih cest 

Koncesijsko pogodbo sta podpisala županja Ana Rebernik in 
direktor VOC Celje Matej Štingl. (Foto: arhiv občine)

JOŽE LENKO, ČLAN SVETA KMETIJSKO GOSPODARSKE ZBORNICE SLOVENIJE, OE SLOVENJ GRADEC

Zavzemal se bo za ustanovitev sklada za sanacijo ujm v kmetijstvu

Jože Lenko je prepričan, da 
lahko pomembno pripomore 

k delovanju Kmetijsko 
gospodarske zbornice Slovenije. 

(Foto: osebni arhiv)

Županja občine Rečica ob Savi-
nji Ana Rebernik in direktor podje-
tja VOC Celje Matej Štingl sta 11. no-
vembra podpisala pogodbo o kon-
cesiji za opravljanje lokalne gospo-
darske javne službe rednega in in-
vesticijskega vzdrževanja občinskih 
javnih cest. Podpisu, ki je sledil dalj-
šemu usklajevanju, je poleg zapo-
slenih v občinski upravi prisostvoval 
vodja vzdrževanja Damjan Maček.

Pri koncesiji gre za kombinaci-
jo rednega vzdrževanja in obnove 
cest, celotna vrednost koncesije 
za obdobje 15 let pa znaša približ-
no 5,7 milijona evrov z DDV. V gro-
bem to pomeni, da bo odslej za ob-
činske ceste skrbel VOC Celje, ki 
bo predvidoma v začetku leta 2021 
oziroma takoj, ko bodo vremeske 

njih dveh letih pa bodo obnovili tu-
di nekaj drugih odsekov v zaselkih 
občine. V skladu s pogodbo bo VOC 
redno vzdrževanje cest prevzel 15. 
marca 2021.

Rebernikova je povedala, da 
imajo občani do koncesionar-
ja precej visoka pričakovanja: 
»Upam, da bomo vsi zadovoljni – 
občinska uprava, občani in konce-
sionar.« Dodala je še, da je skleni-
tev koncesije eden prvih tovrstnih 
primerov na našem območju. 

»Zelo smo veseli, da smo uspe-
li na javnem razpisu za pridobitev 
koncesije. Maksimalno se bomo 
potrudili, zato verjamem, da bomo 
skupaj dobro in plodno sodelova-
li,« je poudaril Štingl.

Barbara Rozoničnik

razmere to dopuščale, pričel z in-
vesticijami. 

V prvi vrsti gre za cesto na Dol-
-Suho in cesto od Flosarjeve-

ga klanca po desnem bregu Savi-
nje do občine Nazarje, kjer so ve-
činoma že pridobljene predpogod-
be lastnikov zemljišč, v nasled-

Jože Lenko iz Nizke je skoraj de-
setletje in pol delal v malem go-
spodarstvu na področju strojništva, 
zadnje leto pa se intenzivneje ukvar-
ja s kmetovanjem. Medčloveški od-
nosi so mu vedno predstavljali te-
melj vsake družbene celice, najprej 
zagotovo v družini in sorodstvu ter 
nato tudi širše. Prepričan je, da lah-
ko s svojim znanjem, pristopom in 
dostopnostjo do vsake osebe po-
membno pripomore k delovanju 
Kmetijsko gospodarske zbornice 
Slovenije. Prav zaradi tega se je od-
ločil kandidirati v svet slovenjgraške 
območne enote in bil izvoljen. 

SLOVENSKI KMETOVALCI SO 
NAJVEČJE PODJETJE

»Slovenski kmetovalci smo za-
gotovo največje slovensko »pod-
jetje«, saj zaposlujemo preko 120 
tisoč delavcev. Predvsem spomla-
danska korona kriza je pokazala, 
da se država lahko zanese le na 
doma proizvedeno hrano. Od sled-
nje je odvisna samostojnost naše 
države. Pokazalo se je namreč, da 
pri tako nizki samooskrbi, kot je v 
Sloveniji, in zapori meja lahko hit-
ro pride do pomanjkanja osnovne 
hrane,« je povedal član Foruma za 
kmetijstvo in podeželje SDS. 

Poudaril je, da se bo zavzemal 
za ustanovitev vzajemnega sklada 
za sanacijo naravnih ujm v kmetij-
stvu, pošteno ceno za zdravo, slo-
vensko pridelano hrano. Meni, da 
mora postati zbornica kvaliteten, 
strokoven in predvsem dostopen 
servis za člane. Prav zaradi ome-
njenega bo prisluhnil vsakemu 
članu zbornice ter vse predloge 
in pripombe posredoval naprej na 
ustrezna mesta. 

KMETIJSKO GOZDARSKA 
ZBORNICA NAJ POSTANE SERVIS 

KMETA
Potrudil se bo približati delova-

nje zbornice vsem članom, v želji, 
da ta postane njihov servis in ne 
le nek organ, ki živi in se preživlja 
na račun kmetijstva. Sicer pa ver-
jame, da kmetje zbornico potrebu-
jejo. Ta jim nudi brezplačno tehnič-
no, pravno in ekonomsko svetova-
nje v kmetijstvu in gozdarstvu, in-
formira o aktualni problematiki in 
zastopa interese članov v zakono-
dajnih postopkih. 

O odnosu kmet – potrošnik me-
ni, da bi ta bil lahko vsekakor bolj-
ši. Kljub temu da veliko potrošni-
kov že kupuje slovensko hrano, se 
mu zdi, da bi morali kmetje vlaga-

ti več v samo promocijo kvalitete 
doma pridelane hrane. Prideloval-
ci pa ne bi smeli podcenjevati po-
trošnika. Ta bi moral vedno dobiti 
najkvalitetnejše pridelke. 

Prepričan je, da velika veči-
na pridelovalcev pridela vrhun-
sko hrano. Zmanjka pa časa, volje 
in znanja, da bi to hrano tudi kva-

litetno promovirali in prodali konč-
nemu kupcu. Tukaj po Lenkovem 
mnenju nastopi prostor za delo 
zbornice, ki zagotovo zna in zmo-
re veliko postoriti na področju pro-
mocije.
KMETOVANJE V NAŠI DOLINI ŠE 

POSEBEJ ZAHTEVNO
»V naši dolini je stanje v kmetij-

stvu še posebej zahtevno, saj na-
ravne danosti ne nudijo takšnih 
pridelovalnih pogojev kot drugje. 
Zaradi tega moramo delati pred-
vsem na kvaliteti. Le tako bomo 
lahko dosegali dovolj visoke cene 
na trgu. Za pridelovalce hrane bi 
bilo dobro tudi, da bi lahko ob po-
moči zbornice lažje prodali kme-
tijske pridelke v javne zavode, šo-
le, vrtce, gostinske lokale, domove 
starejših,« je povedal Lenko, ki po-
greša več združevanja v kmetijskih 
vrstah in panogah. 

»S skupnim nastopanjem na-
sproti trgovcem lahko dosegamo 
pravične in boljše odkupne ce-
ne. Ravno s pomočjo zbornice je 
mogoče zagotoviti podporo kme-
tijam v našem območju, ki same 
ne morejo samostojno delovati na 
trgu.«

Marija Šukalo
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Ljudje in dogodki

ROKODELCI IN MOJSTRI V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Za zaključek svoja dela razstavili na oknih 
v Zavodu Stanislava

Med mojstri in rokodelci so bili 
predstavljeni: 

• Luka Marolt in Mojca Černivšek 
  iz občine Mozirje, 
• Darja Dobnik Štruclj in Jože Jurkovnik 
  iz občine Nazarje, 
• Mirko Žirovnik 
  iz občine Rečica ob Savinji, 
• Pia Pavlovič in Tadej Brgles 
  iz občine Ljubno, 
• Klemen Volovšek, Irena Podbrežnik, 
  Mojca Semprimožnik in Matjaž Ugovšek 
  iz občine Gornji Grad, 
• Jožica Germelj 
  iz občine Luče in 
• Peter Hudina 
  iz občine Solčava. 

… in tako omogočili mimoidočim, da si ogledajo bogat izbor ročnih izdelkov.

Leto dni smo v Savinjskih novicah vsak me-
sec predstavljali rokodelce in mojstre iz Zgor-
nje Savinjske doline, a verjamemo, da jih je še 
ogromno. Pobudnik predstavitev je bila Zden-
ka Zakrajšek iz gornjegrajskega Zavoda Sta-
nislava, kjer s svojimi zbirkami, razstavami in 
celotno hišo skrbi za ohranjanje zgodovine ter 
stvari iz preteklosti. Akcijo so z rednimi obja-
vami podprle Savinjske novice, darila v obli-
ki lastnih proizvodov, kot so raznovrstni keksi 
in moka, so sodelujočim podarili v Brinečevem 
kmečkem mlinu.

Z OKEN ŽARIJO IDEJE MOJSTROV
Sodelujoči v akciji so kljub širjenju novega 

koronavirusa in prepovedi druženja dobili pri-
ložnost razstaviti svoja dela. Postavili so jih na 
okna Zavoda Stanislava in tako omogočili mi-
moidočim, da si ogledajo bogat izbor ročnih iz-
delkov – od slik, vizitk, lesenih, filcanih, kleklja-
nih in mozaik izdelkov ter drugih okrasnih in 
uporabnih predmetov. Ustvarjalci so v novem-
bru posamič prihajali v zavod ter urejali svoja 
okna z ljubeznijo, s kakršno se lotevajo izdela-
ve ročnih del.

ZAKLJUČEK BO V NAZARJAH
Trenutna situacija je razlog za spremenjene 

načrte za zaključek akcije. Izvedena bo v času, ko 
bo druženje spet dovoljeno, pokrovitelj zaključ-
nega srečanja bo Občina Nazarje. Lansko akcijo 
Čarobni vrtovi smo namreč zaključili v Gornjem 
Gradu, prav tako s podporo občine. Po novem le-
tu bomo začeli novo akcijo. Koga bomo predstav-
ljali, pa naj ostane še skrivnost. Ker smo vse ro-
kodelce in mojstre obširno predstavili v posame-
znih člankih, naj tokrat spregovorijo fotografije.

Štefka Sem, foto: arhiv Zavoda Stanislava

Sodelujoči v akciji so svoja dela postavili na okna Zavoda Stanislava …
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IZBOR NAJSKRBNEJŠEGA LASTNIKA GOZDA ZA LETO 2020 NA GOZDNOGOSPODARSKEM OBMOČJU NAZARJE 

Ivan Atelšek - Golobst najbolj skrben lastnik gozda 
na Ljubnem

Gorska kmetija Golobst v Primožu pri Ljub-
nem leži na nadmorski višini 900 m. Nahaja se 
na izredno razgledni točki, od koder je zelo lep 
razgled po bližnji in daljni okolici. Razgledno le-
go bodo izkoristili v turistične namene, zato ka-
ščo pred hišo preurejajo v apartmajski objekt za 
goste.

Ivan Atelšek je postal gospodar kmetije le-
ta 2004. Na njej živi šestčlanska družina, po-
leg gospodarja in žene tudi sin in hčera z dru-

žino. Vsi pomagajo na kmetiji. Sin je opravil tu-
di nacionalno poklicno kvalifikacijo za sekača in 
vedno pomaga pri sečnji ter spravilu v doma-
čem gozdu. 

KVALITETNA OPREMA, ZNANJE IN 
USPOSOBLJENOST

Posestvo obsega okoli 80 ha, od tega je 
približno 70 ha gozda in 10 ha pašnikov. Ker 
gozd in delo v njem predstavljata za kmetijo 
pomemben vir dohodka, se je Ivan za gozdno 
delo dobro opremil s kvalitetno opremo ter 
znanjem in usposobljenostjo. Za delo v goz-
du je opravil tečaja za delo z motorno žago in 
traktorjem, zelo rad in redno se udeležuje tu-
di izobraževanj, ki jih izvaja Zavod za gozdo-
ve Slovenije. 

Za uspešno in zlasti varno delo v gozdu sta potrebna dva. Ivan Atelšek (levo) in sin sta dobro 
usposobljena in s primerno opremo.

Okoli 80 ha obsega posestvo 
kmetije Golobst, od tega je približno 70 ha 
gozda in 10 ha pašnikov.

Skrbno gospodarjenje z gozdom ima na Go-
lobstovem dolgo tradicijo. Tudi sedanji gospodar 
se zaveda, da je kvaliteten gozd ključnega pome-
na za preživetje kmetije. Z revirnim gozdarjem se 
dogovori za obseg sečnje in drugih del ter ta de-
la izvede z odgovorno skrbnostjo za gozd in se-
be. Gozd leži v strmem svetu, kjer sta usposoblje-
nost in previdnost pri delu nujni. V strminah je 
nujna je tudi skrb za odvodnjavanje vlak, kar po-
stori po vsakem spravilu in pred napovedanim 
deževjem. Posebej »pazi« na lubadarja, vsako le-
to zgodaj spomladi skrbno pregleda smrekove 

sestoje, ali so varno prestali zimo, in je eden tis-
tih, ki v dogovoru z gozdarjem polagajo kontrol-
no-lovna drevesa za podlubnike. 

RAD DELI ZNANJE IN IZKUŠNJE 
Temeljit je tudi pri negi mladega gozda. Nobe-

na robida, ki bi lahko ogrožala sadiko, ni varna 
pred njim. Svoje znanje in izkušnje rad deli tu-
di z drugimi in ker ima marsikaj za pokazati, so 
gozdarji preteklo leto v njegovem gozdu izved-
li delavnico gojenja in varstva gozdov za druge 
lastnike gozdov.

Tekst in foto: Marko Burger

V OSREDNJI KNJIŽNICI MOZIRJE ŠE NAPREJ OMOGOČEN DOSTOP DO GRADIVA

Knjižnice ostajajo otoček ob zaprtju kulturnih organizacij
Po aktualnem vladnem odloku so knjižnice iz-

jema med ponudniki kulturnih storitev in ostaja-
jo odprte. Tako je tudi v zgornjesavinjski knjižni-
ci, ki deluje na območju sedmih občin. Še vedno 
omogočajo brezstično izposojo in vračilo knji-
žničnega gradiva.

KNJIŽNICE PONUJAJO SVOJE STORITVE 
BREZSTIČNO

V petek, 13. novembra, je bil sprejet nov odlok o 
začasni prepovedi ponujanja kulturnih in kinema-
tografskih storitev, ki pa ne velja za knjižnice. Knji-
žnice od ponedeljka, 16. novembra, lahko ponujajo 
svoje storitve končnim uporabnikom po navodilih 
NIJZ in so lahko odprte. V Osrednji knjižnici Mozir-
je so se odločili, da bodo še naprej ponujali svoje 
storitve na prilagojen način – brezstično.

no karanteno, po kateri se dokončno razknjiži 
in da v uporabo drugim uporabnikom knjižnice. 
Gradivo je mogoče naročiti preko aplikacije Mo-
ja knjižnica, na elektronskem naslovu knjižnice 
in preko telefonskih številk v posameznih kra-
jevnih knjižnicah.

SPODBUJAJO UPORABO E-KNJIŽNICE
V knjižnici še naprej spodbujajo uporabo 

e-knjižnice, in sicer uporabo možnosti dosto-
pa do e-knjig Biblos in e-časopisov preko por-
tala PressReader ter oddaljeni dostop do različ-
nih elektronskih virov. Do njih lahko člani knji-
žnice dostopajo s člansko številko in geslom. Za 
dodatne informacije so dosegljivi na telefonski 
številki in elektronskem naslovu knjižnice.

Roman Mežnar

To pomeni, da si je mogoče izposoditi vnap-
rej naročeno gradivo v vseh enotah knjižnice, ki 
ga uporabniki lahko prevzamejo pred posame-
zno krajevno knjižnico. Prav tako je možno vrni-
ti izposojeno gradivo, ki gre ob vrnitvi v tridnev-
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ŽUPNIJA MOZIRJE – ŠMIHEL 

Misijonsko dogajanje prestavljeno na splet
Že dobra tri leta se v združeni župniji Mozir-

je – Šmihel pripravljajo na misijon z geslom Bi 
rad ozdravel. Prvotni načrt je predvideval, da 
se bo desetdnevno dogajanje odvijalo v ži-
vo, vendar je imelo leto 2020 drugačne načr-
te in sodelavci misijona so se pod vodstvom 
župnika Sandija Korena prilagodili ter pripravi-
li spletno verzijo misijona. Odvijala se bo v is-
tem terminu, kot je bilo predvideno na začetku 
- med 20. in 29. novembrom 2020 na župnijski 
spletni strani.

MISIJON NAJ BI POTEKAL VES ČAS
Latinska beseda misio pomeni biti poslan. 

Vsi kristjani bi morali biti misijonarji – ljudje, ki 
so poslani, da vsem predstavljajo Jezusa in ta-
ko pomagajo širiti vero. Vendar ne na vsiljiv, am-
pak prijazen način. Kot razlaga mozirski župnik 
Sandi Koren, je namen misijona predvsem to, 
da bi se dogajal ves čas, ne samo deset dni vsa-
kih nekaj let.
NAMEN NI, DA BI SE ZAPIRALI PRED DRUGIMI 

Misijon se navadno ne odvija samo v cerkvi 
in župnijskih prostorih, ampak gre ven, na uli-
co, v druge prostore, kot so dvorane, restavra-
cije. Namen misijona ni, da bi se verniki zapira-
li pred drugimi, ampak da stopijo ven in medse 
povabijo vse. Manjše skupine, do največ osem 

ljudi, se lahko zbirajo tudi po domovih, da se po-
govarjajo o Svetem pismu in veri v vsakdanjem 
življenju.
UKREPI ZARADI EPIDEMIJE KOT PRILOŽNOST

Trenutnih razmer in ukrepov, povezanih z epi-
demijo, v Mozirju niso sprejeli kot nepremaglji-
vo oviro, ampak kot priložnost, da razmislijo, ka-
ko bi vseeno lahko izpeljali nekaj dogodkov. Pri-
redili so program in se odločili, da letos izpeljejo 
spletno različico misijona. To je dodatna prilož-
nost, da se jim s pomočjo sodobne tehnologije 
pridruži še kdo. Vstopna točka za spletni misijon 
je župnijska spletna stran.

BI RAD OZDRAVEL?
To je vprašanje, ki ga najdemo v 5. poglavju 

Janezovega evangelija. Jezus ga je zastavil hro-
memu moškemu, ki je bil bolan že 38 let in je 
že dolgo čakal na svojo priložnost za ozdravitev 
v kopališču Betesda. Ljudje so se zbirali v tem 
kopališču, ker so verjeli, da ozdravi vsak, ki gre 
v vodo prvi, ko se ta vzburka. Kljub svoji bolez-
ni, zaradi katere se ni mogel premikati, je moški 
potrpežljivo čakal na svojo priložnost.

Ko ga je Jezus ob prihodu v kopališče videl, 
se mu je zasmilil. Zastavil mu je vprašanje: »Bi 
rad ozdravel?« Moški mu je povedal, da nima ni-
kogar, ki bi ga položil v vodo, ko se ta vzburka. 

Jezus pa mu je odgovoril: »Vstani, vzemi svojo 
posteljo in hodi.« In moški je naredil, kar mu je 
rekel Jezus. 

VSAK ČLOVEK IMA NEKO BOLEZEN
Bi rad ozdravel? je morda nekoliko provoka-

tiven naslov misijona, saj se ljudje ob tem vpra-
šanju hitro začnemo braniti, da nismo bolni. Kot 
so prepričani župnik Sandi Koren in njegovi mi-
sijonski sodelavci, ima vsak človek neko bole-
zen. Pri tem ne mislijo samo na fizične bolezni, 
prepričani pa so, da lahko vsak pride do ozdravi-
tve, vendar le, če se ustavi, da se sliši, prepozna 
svojo težavo in se odloči, da bo rešitev poiskal z 
božjo pomočjo. To pa je v tem modernem sve-
tu včasih zelo težko narediti. Zato želijo z misi-
jonom dati vsem ljudem možnost, da s pomoč-
jo misijonskih dogodkov zaslišijo ali začutijo, da 
jim Bog res lahko pomaga premagati vsakršno 
oviro, bolezen, težavo.

MISIJON V ŽIVO PRESTAVLJEN NA OKTOBER 
2021

Kljub temu da bo letošnji misijon potekal na 
spletu, so v župniji Mozirje – Šmihel odločeni, da 
ga naslednje leto izpeljejo v živo. Izbrali so že 
nov datum – od 15. do 24. oktobra, kar so obja-
vili tudi na vedno aktualni spletni strani župnije.

Katarina Alič Čretnik

REČICA OB SAVINJI

Obeležili dan spomina na žrtve 
prometnih nesreč

Kamen je na rečiškem pokopališču položila 
predsednica sveta za preventivo in vzgojo v 

cestnem prometu Barbara Žlebnik. 
(Foto: osebni arhiv)

V nedeljo je bil svetovni dan spomina na žrtve 
prometnih nesreč. Slogan letošnjih aktivnosti, ki 
jih v Sloveniji izvaja Zavod Varna pot, je: »Spo-
minjajmo se preminulih, pomagajmo preživelim 
in ukrepajmo za boljšo zdravstveno oskrbo po-
nesrečencev.«

Žrtvam prometnih nesreč v rečiški občini 
so se poklonili tudi v občinskem svetu za pre-
ventivo in vzgojo v cestnem prometu s položi-
tvijo spominskega kamna na pokopališču. Te-
ga so s simbolom sveče poslikali otroci. Tako so 
po besedah predsednice sveta Barbare Žleb-
nik držali ekološke usmeritve občine in hkrati 
otroke spomnili na pomembnost varnosti v pro-
metu.

Oktobra so se vključili v akcijo za večjo var-
nost pešcev Bodi viden – bodi previden, ki jo vo-
di Agencija za varnost prometa. V sodelovanju s 
policijo so delili odsevnike in letake. 

Marija Šukalo

VESELI DECEMBER

Rečiškim otrokom 
bo Miklavž pričaral 

iskrico v očeh
Številni otroci z nestrpnostjo čakajo na vese-

li december, zato si bodo v Turističnem društvu 
Rečica ob Savinji ne glede na vse tegobe današ-
njega časa prizadevali, da bo sveti Miklavž pri-
čaral iskrico v očeh otrok in privabil nasmeh na 
obraze staršev. 

Miklavževanje bo letos vsekakor izvedeno 
drugače, vseeno si organizatorji želijo ob pomo-
či staršev nadaljevati dolgoletno tradicijo. Upo-
števali bodo veljavne ukrepe, zato bodo člani tu-
rističnega društva Miklavževa darila prinesli na 
dom v soboto, 5. decembra. 

Po Miklavževe bone vabijo samo starše iz ob-
čine Rečica ob Savinji. Boni po 10 evrov so na 
voljo v prostorih Medgen borze na Rečici ob Sa-
vinji 61, kjer se je možno dogovoriti tudi za osta-
le podrobnosti. 

Marija Šukalo
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10. JUBILEJNA TEKMA V SMUČARSKIH SKOKIH ZA ŽENSKE NA LJUBNEM BO JANUARJA 

Priprave potekajo v povezavi z NIJZ, v organizacijski komite 
vključili epidemiologinjo

Generalni sekretar Rajko Pintar je poudaril, 
da sedanja izredno zahtevna epidemiološka 

situacija v Sloveniji zahteva še posebej 
skrbne priprave.

Velika novost na ljubenski skakalnici je 
posodobljen sistem za zasneževanje in nov 
merilnik hitrosti na odskočni mizi.

Zimska sezona je pred vrati in aktivnosti za 
pripravo tekme svetovnega pokala v smučar-
skih skokih za ženske na Ljubnem ob Savinji 
so v polnem teku. Tako velika prireditev namreč 
zahteva delo skozi vse leto, je povedal generalni 
sekretar Smučarsko skakalnega kluba Ljubno 
ob Savinji BTC Rajko Pintar. Zagotovil je, da bo-
do organizatorji vložili vse napore, ki so potreb-
ni, da se dekleta spustijo po skakalnici pod Ra-
hovko. Jubilejna, 10. prireditev svetovnega poka-
la bo od 22. do 24. januarja prihodnje leto. 

V PRETEKLIH MESECIH DELALI PREDVSEM 
NA PROMOCIJI

»Sedanja izredno zahtevna epidemiološka 
situacija v Sloveniji zahteva še posebej skrbne 
priprave. Res je, da za vrhunski šport in dogodke 
na najvišji svetovni ravni ni omejitev, so pa po-
goji za izvedbo zelo zahtevni. S tega stališča vse 

ralni sekretar in poudaril, da je v preteklih mese-
cih glavno delo potekalo na področju marketin-
ga in promocije prireditve. Tudi januarsko tekmo 
bo neposredno prenašala televizija in signal po-
šiljala v številne države sveta. 

NOVA PRIDOBITEV MERILNIK HITROSTI NA 
ODSKOČNI MIZI

Zadnjo tekmo na Ljubnem je po svetu spremlja-
lo preko pet milijonov gledalcev in je bila najbolj 
gledana tekma v karavani ženskega svetovnega 
pokala. Na prizorišču gotovo ne bo takšne mno-
žice gledalcev kot prejšnja leta. »Organizatorji jih 
bomo seveda zelo pogrešali, saj so dali polet na-
šim najboljšim skakalkam, ki so prav na Ljubnem 
dosegale najboljše rezultate,« je povedal Pintar.

Velika novost na ljubenski skakalnici je poso-
dobljen sistem za zasneževanje in nov merilnik 
hitrosti na odskočni mizi. Ker predpisi dovoljuje-
jo individualne treninge vrhunskih in poklicnih 
športnikov, tam trenirajo tudi najboljši slovenski 
skakalci in skakalke. Iz tujine v sedanji situaci-
ji seveda ni gostov.

Tekst in foto: Marija Šukalo

priprave potekajo v tesni povezavi z NIJZ, ki je 
v Organizacijski komite Ljubno 2021 vključil tudi 
svojo epidemiologinjo, tako da so priprave pod 
nadzorom strokovne skupine pri Ministrstvu za 
zdravje Republike Slovenije,« je povedal gene-

SVETOVNI POKAL V SMUČARSKIH SKOKIH

Sezona se začenja, tekmovalci si najbolj želijo, 
da tekme sploh bodo

Za moški del karavane v smučarskih skokih 
se bo po napovedih nova sezona začela danes 
v Wisli na Poljskem. Nato bosta sledila postan-
ka v Ruki in Nižnem Tagilu, od 11. do 13. decem-
bra pa naj bi bilo v Planici svetovno prvenstvo v 
poletih. Med standardnimi člani ekipe je tudi le-
tos 20-letni član Smučarsko skakalnega kluba 
Ljubno ob Savinji BTC Timi Zajc, ki je poleg tre-
ningov in tekem poleti nekaj časa namenil tudi 
počitku in učenju igranja na harmoniko.

ZAJČEVA FORMA SE DVIGUJE
Zajc se je poleti izkazal na domačih tekmah, 

saj je zmagal na treh od štirih. Dobro pripravlje-
nost je kronal z naslovom poletnega državnega 
prvaka. »Moja forma se počasi dviguje in pozi-
mi bi morala biti na visoki ravni. Tako dobro, kot 
sem skakal v zadnjih dneh, v letošnjem priprav-
ljalnem obdobju še nisem. Zelo sem vesel, ker 
mi gre na vsakem treningu bolje. V Wisli si želim 
narediti čim boljše skoke, nato pa bomo videli, 
kakšna bo uvrstitev. Čeprav nismo imeli primer-
jave s tujo konkurenco, nisem zaskrbljen. Če na-
rediš vrhunski skok, nisi uvrščen v ozadju. Moja 

prva želja je, da bi v Planici letel čim dlje,« je po-
vedal za medije.

TESTIRANJE NOVE OPREME
Zajc je imel nekaj težav zaradi spremembe 

dresov. »Ker preizkušam in testiram opremo, 
nisem v takšni formi kot lani poleti. Občutki še 

niso pravi, zato so moji skoki po sistemu toplo 
– hladno. Zaradi dresa, kjer je zdaj med noga-
mi manj materiala in s tem manj plovne povr-
šine za jadranje, se je moja tehnika spremeni-
la in po zraku letim z večjo hitrostjo,« je pove-
dal o pripravah. Na pripombo, da je kljub temu 

Tilen Bartol, Anže Lanišek, Žiga Jelar, Peter Prevc in Timi Zajc (z leve) so člani A 
reprezentance, ki bodo nastopili v Wisli. (Foto: SloSki)
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zmagal na obeh poletnih tekmah doma, je odvr-
nil: »Celo sebe sem malo presenetil. Na tekmah 
se znam zbrati, da naredim preskok. Upam, da 
bo tako tudi v Wisli.« 

TRENIRAJO V PLANICI IN KRANJU
Selektor slovenskih orlov Gorazd Berton-

celj je odločil, da bodo v Wislo odpotovali Pe-
ter Prevc, Anže Lanišek, Timi Zajc, Žiga Jelar, Ti-
len Bartol, Anže Semenič in Bor Pavlovčič. Slo-

venci imajo za sklepne priprave idealne razme-
re za trening, saj so jim na skakalnicah v Planici 
in Kranju pripravili ledeno zaletno smučino. Eki-
pa je bila razdeljena v dva dela, da je v obdob-
ju pred tekmami vsak skakal na tisti skakalni-
ci, ki mu je najbolj ustrezala. V Kranju so vadi-
li Jelar ter brata Peter in Domen Prevc, preos-
tali del pa v Planici. Vsi si najbolj želijo, da tek-
me sploh bodo.

ŽE VEČ ODPOVEDI TEKMOVANJ
Še preden se je zimska sezona v nordijskih 

športih začela, je Mednarodna smučarska zveza 
(Fis) poročala o novih odpovedih tekem. Tekem 
svetovnega pokala v Lillehammerju decembra 
ne bo, odpadejo tudi tekme v Sapporu. Razlog 
za odpovedi so težave z drugim valom epidemi-
je novega koronavirusa.

Štefka Sem

VID ČEPLAK LICITRIRAL ŽOGO S PODPISOM GORANA DRAGIĆA

6 tisoč evrov za zdravljenje soimenjaka 

Vid Čeplak je v zahvalo prejel 
reprezentančni dres košarkarja Gorana 

Dragića. (Foto: osebni arhiv)

Osnovnošolec Vid Čeplak ima zelo velik čut 
za sočloveka. Zaradi tega se je odločil, da bo ko-
šarkarsko žogo s podpisom Gorana Dragića, ki 
jo je dobil na košarkarskem kampu, licitiral in 
dobljeni znesek preko društva Palčica Poma-
galčica in dobrodelni škratki doniral svojemu 
soimenjaku s Ptuja. Vanja Repič in njen 16-letni 
sin Vid s cerebralno paralizo sta namreč potre-
bovala denar za odkup hiše. 

V času, ko je licitacija tekla, so kupnino za hi-
šo že zbrali. Zato je Nazarčan namenil denar za 
Vidovo zdravljenje in terapije. To je opazil tu-
di Goran Dragić, ki ga je dejanje osnovnošolca 
ganilo in mu je v zahvalo poslal svoj reprezen-
tančni dres. 

V štirinajstih dneh, kolikor je bila žoga na 
dražbi, so zbrali 6 tisoč evrov. Ta znesek je pri-
speval Daniel Bašić iz Maribora. Ko bodo razme-
re dopuščale, mu bo Vid Čeplak dostavil žogo in 
obiskal svojega soimenjaka na Ptuju. 

Marija Šukalo

ODBOJKARSKI KLUB MOZIRJE

Po dobrem mescu zopet na tekmovalnem parketu
Mozirske odbojkarice pod vodstvom trenerja Ma-

tija Petriča so to soboto odigrale drugo prvenstve-
no tekmo 1. B DOL v novi sezoni. Vmes so zaradi epi-
demije odpadla štiri kola, ki jih bodo nadomestile z 
igranjem tekem tudi sredi tedna. Na domačem par-
ketu tokrat niso bile kos gostjam iz Maribora.

Kože pa kljub temu niso prodale prepoceni. 
Gostje so bile že pred tekmo absolutne favoriti-
nje, saj so še spomladi igrale v 1. A ligi, iz kate-
re so izpadle. Po izpadu je vodstvo kluba ekipo 
okrepilo z dodatnimi igralkami, s ciljem, da se že 
naslednje leto vrnejo na pota stare slave.

ZAČETEK NEOBETAVEN ZA DOMAČINKE
Domača ekipa je pričela s ponovnimi treningi 

v tednu pred srečanjem. Tako treningov kot sre-
čanj se štiri mlajše perspektivne igralke v dogo-
voru z vodstvom kluba zavoljo razmer okoli no-
vega koronavirusa ne udeležujejo. Petriču je ta-
ko ostalo na izbiro zgolj osem igralk, ki so mora-
le prevzeti vso breme igranja nase. 

Pomanjkanje treningov in uigranosti se je po-
kazalo takoj na začetku srečanja, ko so gostje 
brez večjih težav prihajale do točk. Odlična je bi-
la predvsem njihova igra na mreži, domači blok 
ni deloval, prav tako se je pojavljalo precej na-
pak pri sprejemu. Gostje so vodile s 23:11, ko so 
Mozirjanke končno našle svojo igro in dosegle 
delni izid 8:0. V nadaljevanju jim je uspel tudi 

priključek, a so gostje vseeno dobile prvi set s 
26:24. Drugi set je bil podoben, bolj ali manj v 
prid gostij. Domačinkam tokrat ni uspelo drža-
ti priključka, tako da so do konca dosegle sa-
mo 16 točk. 

TRETJI SET POMEŠAL KARTE
V tretjem setu pa so Mozirjanke pokazale, da 

obvladajo igro. Ob doslednem izpolnjevanju na-
vodil s klopi je bila igra precej bolj povezana, 
zmeda v vrstah gostij pa precejšnja. Malce jim 
je tudi popustila zbranost, saj so bile prepriča-
ne, da bodo brez večjih težav dobile tudi tretjo 
igro. 

Bistveno boljša igra na mreži je domačinke 
pripeljala do zmage v tretjem setu na -15. 

Trener gostij je svojim igralkam, na izbiro jih 
je imel kar 14, med odmorom povedal par krep-
kih, igro pa pospešil s hitrimi in številnimi me-
njavami. Na parketu so bile zato precej bolj spo-
čite igralke kot na strani domačink. Po dobri uri 
in pol igre se je njihova utrujenost vse bolj ka-
zala, zato niso mogle parirati Mariborčankam. 
Slednje so tako dobile set na -14 in vknjižile no-
ve tri točke na lestvici.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

V tretjem setu so Mozirjanke pokazale, da obvladajo igro.

Tako treningov kot srečanj se štiri mlajše 
perspektivne igralke v dogovoru z vodstvom 
kluba zavoljo razmer okoli novega koronavi-
rusa ne udeležujejo.
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ŠPORTNIK LETA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE 

Milovanovič razmišlja o izvedbi projekta na regionalni televiziji
Poslabšanje zdravstvenih raz-

mer z vidika epidemije novega ko-
ronavirusa je zelo prizadelo tudi 
športno področje. Nekateri športi 
so se odvijali v spremenjenih raz-
merah do neke mere normalno, 
drugi so povsem zastali. S tem je 
tudi sistem promocije in nagraje-
vanja najboljših športnikov v letu 
2020 v projektu Športnik leta Zgor-
nje Savinjske doline izgubil mož-
nosti in smisel za izvedbo. 

Komisija in njen vodja Ivo Mi-
lovanovič so zgodaj jeseni še ak-
tivno spremljali športe in športni-
ke v svojih okoljih ter širše. Ko pa 
je epidemija globoko posegla tudi 
v šport, je upanje, da bi konec leta 
ali sredi januarja 2021 izvedli peto 
javno razglasitev najboljših špor-
tnikov s podelitvijo priznan, pov-
sem zbledelo. Ustanovitelj projek-
ta Milovanovič nam je povedal, ka-
ko doživlja nastalo stanje.

PROJEKT NE POTEKA, 
PRIREDITVE NE BO

»Žal letos tudi športno življenje 
ne poteka v celotnem obdobju le-
ta 2020 tako, kot bi si želeli. V prvi 
polovici leta smo imeli športno 
življenje skoraj zaprto, čez poletje 
je bilo nekoliko bolje, jeseni pa se 
slika iz začetka leta ponavlja. Po 
posvetu z Matejem Pečovnikom, 
županom občine Nazarje, ki naj 
bi gostila 5. zaključno prireditev 
Športnika leta smo se odločili, da 
prireditve ne bo. Že takrat ni bilo 
mogoče vedeti, kaj se bo doga-
jalo ob koncu leta 2020. Žal smo 
sklepali pravilno, saj športnice in 
športniki niso imeli enakovrednih 
tekmovalnih pogojev. To in novo-
nastale, zaostrene razmere zara-
di ponovno razglašene epidemi-
je covida-19, so razlogi za takšno 
odločitev. 

Ivo Milovanovič ob zadnji razglasitvi športnikov leta v Lučah

Pokalov za leto 2020 žal ne bo.

AKTIVNO SPREMLJANJE 
DOSEŽKOV ŠPORTNIKOV 

Tako sam kot člani medobčinske 
strokovne skupine z velikim intere-
som spremljamo nastope naših 
športnikov in veseli nas, da vrhun-
skih dosežkov ne manjka. Neka-
teri športniki so ostali brez vseh 
možnosti za tekmovanja. Če bi iz-
postavljal samo posameznike ali 
ekipe, ki so imeli možnosti tekmo-
vanj in so celo dosegli vrhunske 
dosežke tako na domačih kot med-
narodnih tekmovanjih, bi bilo to v 
našem sistemu izbora nekorektno. 

Tekmovalke in tekmovalci s tre-
nerji najbolje vedo, kaj so doseg-

li in so na to lahko zelo ponosni. Ve-
seli dejstvo, da so mediji spremljali 
njihove nastope, tako širša javnost 
pozna njihove dosežke. Tudi Savinj-
ske novice, ki ves čas, ne le v času 
covida-19, spremljajo športnike do-
ma in v mednarodnem prostoru, 
imajo pomembne zasluge za infor-
miranost o tem, zelo pomembnem 
področju življenja. Tako smo ažurno 
seznanjeni z našimi športnimi asi in 
navdihujočimi uspehi, ki so najboljši 
promotorji zdravega načina življenja 
ter Zgornje Savinjske doline.«

RAZGLASITEV OB JAVNI SVEČANI 
PRIREDITVI POSTALA TRADICIJA

Kako bo z zimskimi športi, v ča-
su, ko bodo razmere omogočale 
tekmovanja na snegu, zaradi vse 
obsegajočega razmaha epidemi-

je, ni mogoče vedeti. Milovano-
vič meni, da so zimska tekmova-
nja pomemben del vrhunskih do-
sežkov naših športnic in športni-
kov, tudi na smučiščih in zimsko-
-športnih objektih naše lepe doli-
ne. Le veselimo se lahko, če se bo-
do zdravstvene razmere izboljšale 
in bodo ukrepi za zaustavitev viru-
sa odpravljeni. 

Člani komisije, župani in pred-
stavniki gospodarstva se zaveda-
jo pomena športa in dobrih dosež-
kov naših športnikov, zato bi velja-
lo nadaljevati s tradicijo prireditve. 
Velika želja je, da bi jo spet pripra-
vili za leto 2021 v dosedanjem kon-
ceptu, Milovanovič pa razmišlja tu-
di o možnosti izvedbe projekta in 
razglasitve na regionalni televiziji. 

Tekst in foto: Jože Miklavc

Milovanovič: »Če bi izpostav-
ljal samo posameznike ali ekipe, 
ki so imeli možnosti tekmovanj 
in so celo dosegli vrhunske do-
sežke tako na domačih kot med-
narodnih tekmovanjih, bi bilo to 
v našem sistemu izbora neko-
rektno.«

»Tekmovalke in tekmovalci s 
trenerji najbolje vedo, kaj so do-
segli in so na to lahko zelo po-
nosni.«

ŠOLSKI CENTER VELENJE

Dijaki in dijakinje ustvarjajo za 
lepše praznike starejših

Letošnji december bo zaradi 
omejitev proti širjenju novega ko-
ronavirusa zagotovo precej druga-
čen, kot smo ga doživljali v minulih 
letih. Tradicionalnih druženj ne bo, 
če pa bodo, bodo v omejenem ob-
segu, bistveno manj bo prireditev 
in tudi medsebojnih obiskov. Iz te-
ga razloga so se prostovoljci v Šol-
skem centru Velenje odločili, da s 
pripravo kratkega filma o ustvarjal-
nosti dijakov in dijakinj popestrijo 
predpraznično dogajanje v domo-
vih za varstvo odraslih in na sple-

tu. Do konca novembra zbirajo po-
snetke, kaj mladi znajo in počne-
jo, nato pa bo sledila produkcija in 
objava. 

Hkrati poteka tudi akcija zbira-
nja računalniško izdelanih novo-
letnih voščilnic, ki jih bodo iz Šol-
skega centra Velenje po zaključku 
poslali v Dom za varstvo odraslih 
Velenje in v Center starejših Zimze-
len Topolšica ter stanovalcem tudi 
na ta način polepšali predpraznič-
no vzdušje.

KF
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Kronika, Pisma bralcev

IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

•	 GASILCI	IN	REŠEVALCI	POMAGALI	POŠKODOVANI	OSEBI
Dobletina: 10. novembra ob 12.31 si je v Dobletini oseba poškodovala 

nogo in ležala na tleh v stanovanjski hiši. Gasilci PGD Nazarje so nudi-
li pomoč zgornjesavinjskim reševalcem nujne medicinske pomoči. Ti so 
poškodovano osebo oskrbeli in odpeljali v bolnišnico.
•	 KRADLJIVEC	ODNESEL	TABLICI

Nazarje: V noči na 14. november je neznani storilec v Nazarjah z 
osebnega avtomobila znamke Peugeot 206, ki je bil parkiran na parki-
rišču pred stanovanjskim blokom, ukradel obe registrski tablici z ozna-
ko CE R2-34E. 
•	 GNOJNICA	NA	CESTIŠČU

Radmirje: 14. novembra ob 16.21 so v Radmirju gasilci PGD Radmirje 
očistili in oprali cestišče, ki je bilo polito z gnojnico.
•	 IZLIV	VODE

Nazarje: 15. novembra ob 5.27 je na Savinjski cesti v Nazarjah priš-
lo do izliva vode v poslovnem objektu. Gasilci PGD Nazarje so izčrpa-
li vodo.
•	 PREISKAVA	DVEH	KAZNIVIH	DEJANJ	VLOMOV	V	OBJEKTA

Policisti PP Mozirje so z zbiranjem obvestil ugotovili, da obstajajo ute-
meljeni razlogi za sum, da sta dva storilca z območja UE Velenje 2. ok-
tobra 2020 vlomila v trgovino v Lučah in objekt društva Bicka v Solčavi.

Zavoljo tega sta bili pri obeh osumljencih, na podlagi odredbe prei-
skovalnega sodnika, opravljeni hišni preiskavi. V preiskavah so bili naj-
deni predmeti, ki dokazujejo, da sta omenjena storila navedeni kaznivi 
dejanji. Zoper oba osumljenca sledi kazenska ovadba na pristojno dr-
žavno tožilstvo.

•	 NEUPRAVIČENA	PROIZVODNJA	IN	PROMET	S	PREPOVEDANIMI	
	 DROGAMI

Mozirski policisti so v preteklih dneh, na podlagi odredbe preiskoval-
nega sodnika, opravili hišno preiskavo pri osumljencu v Mozirju, pri če-
mer so našli manjšo količino prepovedane droge. Zoper osumljenca sle-
di kazenska ovadba na pristojno državno tožilstvo.

Na podlagi zbranih obvestil so preiskovalnemu sodniku podali tudi 
pobudo za izdajo odredbe za hišno preiskavo zoper dva osumljenca z 
območja UE Mozirje in UE Žalec, ki sta osumljena kaznivega dejanja ne-
upravičene proizvodnje in prometa s prepovedanimi drogami. Pri obeh 
sta bili na podlagi odredbe preiskovalnega sodnika opravljeni hišni pre-
iskavi. V njih sta bila pri osumljencu z območja UE Žalec najdena dva 
prirejena prostora z vsemi pripomočki za gojenje konoplje. Zoper oba 
osumljenca sledi kazenska ovadba na pristojno državno tožilstvo.

Odgovor – Prisilna parcelacija v Lučah
V želji po normalnem dialogu in 

širšem videnju znane problemati-
ke se tokrat oglašamo svetniki Ob-
čine Luče zadnjih treh mandatov 
(svetniki od leta 2010 do danes). Pa 
naše skupno razmišljanje ni nasta-
lo v smislu - ko mački na rep stopiš, 
zamijavka, ker je 33-im svetnikom 
očitano, kako smo vsi vedno ZA in 
kako je županu pod »našim plaš-
čem« že celo desetletje prijetno to-
plo. Mogoče bi pa župan le dejal, da 
včasih občuti pravo zimo!

Sedanja sestava občinskega sve-
ta je statistično stara 45 let – miren 
čas odraščanja nas je v dobo odra-
slosti pripeljal v času osamosvaja-
nja Slovenije in kot brezskrbni od-
raščajoči smo postali volivci, ko so 
bile sanje in lastno mnenje dovolje-
no. In vse to imamo še danes. Zado-
voljni smo, da si znamo prisluhniti 
ter s konstruktivnim dialogom, poš-
tenim odnosom in ciljem napredka 
sodelovati v imenu občanov. 

Vsem ni mogoče vedno ugodi-
ti, nimamo pa rešitve, če komu ni-

koli ni možno ugoditi. Ne želimo in 
ne iščemo prepirov na starih, mno-
gokrat neutemeljenih, očitkih. Z 
ustreznim dialogom in s trdnimi ar-
gumenti želimo naprej! Smo in bo-
mo slišali drugače misleče, a vsa 
umetnost zbliževanja idej je v iska-
nju rešitev, ne v iskanju razpotij. 

Pa Lučani nismo med seboj ta-
ko sprti, kot bi nekateri želeli prika-
zati. Obvoznica je v Lučah že precej 
let pereča tema. V življenju enkrat 
daš, enkrat dobiš. Veliko prebival-
cev je že odstopilo (menjalo, proda-
lo) kos svoje zemlje, sicer bi se npr,. 
samo od Ljubnega do Luč še da-
nes vozili po enosmernem kolovo-
zu. Veliko (preveč) besed je izreče-
nih o tej problematiki in premalo je 
narejeno. Od številnih obravnav ob-
činskih svetov o obvoznici bi mogo-
če izpostavili samo nekaj dejstev: 

- Leta 1993 se je na pobudo ta-
kratne Krajevne skupnosti Luče na 
ministrstvu odprl projekt za obvo-
znico Luče (predsednik KS je bil se-
danji član Društva Luč).

- Leta 2002 je takratni Občinski svet 
soglasno sprejel spremembe prostor-
skega plana Občine Luče, s katerim je 
med drugim v prostorske akte občine 
bila vnešena predvidena obvoznica ta-
ko vsebinsko kot lokacijsko (ZA je gla-
soval tudi sedanji član Društva Luč).

- Leta 2009 je občinski svet brez 
glasu proti oblikoval predloge in 
pripombe v okviru javne razgrnit-
ve Državnega prostorskega načrta 
za obvoznico Luče, s katerim se je 
strinjal s predlagano varianto Sever 
oz. jo je še nekoliko dopolnil.

- Leta 2010 je bil sprejet Državni 
prostorski načrt za obvoznico Luče, 
ki je od takrat tudi uradno umešče-
na v prostor. Kmalu po tem pa je še-
le bilo ustanovljeno Društvo Luč.

- Leta 2014 je na pobudo drža-
ve, da se Lučani skozi demokratič-
ne procese odločimo o podpori na-
črtovane izgradnje nove obvozni-
ce, Občinski svet Občine Luče spre-
jel sklep, da se razpiše posvetovalni 
referendum za izvedbo obvoznice s 
protipoplavnimi ureditvami.

- Leta 2019 so se s predstavniki 
Direkcije za ceste srečali predstav-

niki Društva Luč in Občine Luče, 
kjer je Društvo Luč dalo pobudo za 
izdelavo alternativne idejne zasno-
ve trase obvoznice po levem bre-
gu Savinje. Na direkciji so razloži-
li, da sprememba idejne zasnove 
zaradi ponovnih postopkov pome-
ni vsaj 7 let zastoja pri kakršnih ko-
li aktivnostih glede planirane obvo-
znice, občinskemu svetu pa predla-
gali, naj o tem oblikuje mnenje. Ob-
činski svet je pobudo za izdelavo al-
ternativne idejne zasnove soglasno 
zavrnil, ker bi s tem odmaknili iz-
vedbo obvoznice za vsaj desetle-
tje, vas Luče bi ostala brez celovite 
protipoplavne zaščite ter tudi zaradi 
vprašljive možnosti izvedbe bistve-
no dražje alternativne obvoznice.

Slišimo klic lastnikov in svetniki 
smo si in si bomo še prizadevali za 
dialog ter razvoj kraja, a ne z žalji-
vimi besedami ter javnim pisanjem 
po medijih!

Marko Kladnik
v imenu 30 sedanjih in bivših 

svetnikov Občine Luče (podpisi 
so shranjeni v uredništvu 

Savinjskih novic)
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Zahvale, Obvestila, Oglasi

S svojim smehom
vsakega osrečiti si znal,
a pred usodo
sam nemočen si ostal.

V SPOMIN

Uroš BENDA
1975 - 2014

21. novembra 2020 je minilo šest let, 
odkar ni več med nami našega dragega Uroša.

Vsi tvoji

Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noči,
tam sonce sreče ti ne ugasne,
resnice sonce ne stemni.
                    (Simon Gregorčič)

ZAHVALA

K nebeškemu očetu je odšla mami, 
stara mama, prababica

Štefka ROSENSTEIN
23. 12. 1934 - 6. 11. 2020

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, ki ste nam 
v težkih trenutkih stali ob strani. 

Hvala reševalni ekipi, gospodu župniku Davidu in pogrebni službi 
Morana. Hvala vsem za darovane svete maše in sveče.

Vsi njeni

Obvestilo avtorjem pisem bralcev
V uredništvu Savinjskih novic si pridržujemo pravico do objave ali 

neobjave, krajšanja ali delnega objavljanja nenaročenih prispevkov v 
skladu z našo uredniško politiko in prostorskimi možnostmi. Izjema so 
zakonsko opredeljeni odgovori in popravki objavljenih informacij ozi-
roma prikazi nasprotnih dejstev. Vsi prispevki morajo biti opremlje-
ni s polnim imenom in naslovom (tudi v primeru institucij, organiza-
cij, strank, društev ipd.) ter telefonsko številko, preko katerih je mož-
no preveriti avtentičnost avtorja. Teksti za rubriko Pisma bralcev naj 
ne bodo daljši od 50 tipkanih vrstic (pisava arial, velikost 12, robovi 2,5 
cm). Prispevke, ki bodo presegali navedene normative, bomo zavrnili 
ali skrajšali skladno z omenjeno uredniško politiko.

Videl boš, česar drugi ne vidijo.
Slišal boš, česar drugi ne slišijo.
Čutil boš, česar drugi ne čutijo.
Iskal boš, kar ni bilo nikoli izgubljeno.
Lovil boš, kar ni nikomur ušlo.
                           (Joža Vršnik – Robanov)

ZAHVALA

ob slovesu drage mame in stare mame

Jožice JEZERNIK
29. 3. 1943 - 6. 11. 2020

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem 
za izrečena sožalja in pomoč ter vsem, ki ste se na svoj način poslovi-
li od Jožice.

Rudi, Janica in Anja
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Zahvale

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo večno ostal.

V nebesih sem doma,
kjer družba angelska
se večno veseli,
si mene tja želi.
           (A. M. Slomšek)

ZAHVALA

Poslovila se je

Pavla BERGLES
iz Planine 32, Ljubno

6. 1. 1931 - 10. 11. 2020

Lepa hvala vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in znancem, ki 
ste kljub korona ukrepom našli način in bili povezani z nami ob slove-
su naše mame. Bog vam povrni za darovane sv. maše in sveče.

Zahvaljujemo se osebju dializnega oddelka bolnišnice Celje in 
šoferjem dializnih prevozov. Hvala gospodu župniku in ministranto-
ma. Hvala Mateji in Karmen za lep poslovilni govor. Hvala Tomažu in 
Silvu za čudovito melodijo slovesa.

Ohranimo jo v lepem spominu.

Žalujoči vsi njeni

ZAHVALA

Ob boleči izgubi moža, atija, dedija in tasta

Franca DELEJA
5. 5. 1944 - 25. 10. 2020

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijate-
ljem za izrečena sožalja, darovane svete maše, sveče in cvetje. Hva-
la tudi vsem patronažnim sestram, župniku Davidu Zagorcu in pog-
rebni službi Morana.

Vsi njegovi

Na zadnjo pot pospremili smo te,
a saj slovo od tebe ni dokončno!
Nekoč, nekje, vsi snidemo spet se,
spet naše skupno bivanje bo sončno.

Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noči,
tam sonce sreče ne ugasne,
resnice sonce ne stemni.
                (Simon Gregorčič)

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, 
očeta in starega ata

Stanislava KOPUŠARJA
iz Sp. Pobrežij

27. 3. 1942 - 9. 11. 2020

Iskrena zahvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sodelav-
cem in znancem za izrečena sožalja. Hvala vsem za darovane svete 
maše in sveče. Hvala gospodu župniku Davidu Zagorcu, gospe Mar-
ti Solar, članoma PGD Pobrežje ob Savinji in pogrebni službi Morana.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Poslovil se je naš dragi

Franc MOLIČNIK
po domače Majkov iz Luč
9. 11. 1934 - 7. 11. 2020

Ob boleči izgubi našega ljubljenega moža, očeta, starega očeta, tas-
ta, brata, strica in prijatelja se iskreno zahvaljujemo vsem sorodni-
kom, sosedom, prijateljem in znancem, da ste nam izkazali podporo, 
in za izrečene besede sožalja. Posebna zahvala pogrebni službi Mora-
na za opravljeno pogrebno storitev, župniku Vikiju Košcu in cerkve-
nim pevcem, da ste s pesmijo pospremili našega dragega Franca na 
njegovi zadnji poti.

Hvala za vso darovano cvetje, sveče in svete maše.
Spominjali se ga bomo kot plemenitega človeka, upamo, da se v 

večnosti zopet snidemo in objamemo.

Žalujoči vsi njegovi
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Za razvedrilo

SEM BI SODILI TUDI GOSPODINJSKI APARATI

NAJ SE ZGODI ČUDEŽ ALI PA NAJ 
USTVARJAJO ČUDEŽNE ROKE

Mojca Černevšek, izdelovalka mozaikov 
(levo): »Postavi tega štirinožnega plazilca na 
desko in si zaželi, da bi se sam preslikal nanjo 
ali da bi oživel.«

Zdenka Zakrajšek, predsednica Zavoda 
Stanislava in udeleženka delavnice izdelave 
mozaikov: »Misliš, da bo dovolj, če si zaželim, 
da bi oživel? Raje kot to, bi ga rada izdelala v 
mozaični tehniki, da bi tu pa tam opomnil tu-
di druge, da je za marsikaj potrebna domišlji-
ja in ročna spretnost.«

Direktor družbe Kea Šentjur Boštjan Kuko-
vičič (levo) na otvoritvi prenovljenega marke-
ta na Rečici ob Savinji: »Dragi Matija, kot vidiš, 
tudi mi delamo s polno paro kot pri vas v Hi-
šnih aparatih.«

Matija Petrin, eden od direktorjev podjetja 
BSH Hišni aparati Nazarje, odgovoren za teh-
nično področje, udeleženec otvoritve (v sredi-

ni): »Vidim, da ste vse prenovili in naredili pros-
tor tudi novim artiklom. Moram pogledati, kje bi 
lahko umestili tudi naše gospodinjske aparate, 
tako za prodajo kot uporabo.«

Kukovičič: »Še dobro, da sta v bližini pijača in 
prigrizki, ker lahko odkrivanje traja malo dlje, saj 
je prodajne površine več kot 200 m2.«

MŠ

MŠ
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 48. številki SN

2020

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Květa Legátová: Jozova Hanule
Zgodba mlade češke zdravni-

ce Hane je postavljena v čas dru-
ge svetovne vojne. Hana sodelu-
je v odporniškem gibanju in ko 
se pojavi nevarnost, da bi jo lah-
ko razkrili, se iz Prage umakne v 
zakotno vas in se zaradi boljše ka-
muflaže poroči s svojim nekdanjim 
pacientom, vaškim na umu malce 
počasnejšim orjakom. Obupana se 
preda na prvi pogled kruti usodi, 
ampak preprosto vaško življenje, 
polno originalnih posebnežev in 
običajev, njen nežni mož Joza, ne-
skončno dobra blaga duša, jo po-
časi povsem prevzamejo. 

Srčna zgodba, zapisana v le-
pem jeziku, polnim liričnih podob, 
bo prevzela marsikaterega bralca. 

Po knjigi Jozova Hanule in temat-
sko povezanim zgodnejšim roma-
nom Želary so posneli film Želary, 
ki je bil leta 2004 nominiran za tu-
jejezičnega oskarja.
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Mali oglasi, Oglasi

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa 
ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalite-
tno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila 
(menjava zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p., Ljubija 88, 3330 Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče domače vzreje 
različnih tež, Andrejeva kmetija; 
gsm 031/509-061.
Svinjske polovice in prašiče za za-
kol, Fišar, Tabor; gsm 041/619-372.
Prodamo prašiče, težke od 120 do 
170 kg; gsm 031/832-520.
Prodam bika simentalca - limuzin, 
starega 5 mesecev; gsm 031/228-
217.
Prodam teličko ciko, staro 5 mese-
cev, 170 kg; gsm 041/888-397.
Prodam dva plemenska zajca, sam-
ca in samico; gsm 031/474-756.
Prodam prašiča, težkega 160 kg, 
ali polovice, domača hrana; gsm 
041/827-658.
Prodam teličko in bikca pasme si-
mental, težka 230 kg, pašna; gsm 
041/983-465.
Mesnate prašiče od 100 do 150 kg za 
nadaljno rejo ali zakol, z možnostjo 
dostave, prodam; gsm 041/561-893.
Prodam bikca čb/lim, starega 10 
dni; gsm 041/519-507.

ŽIVALI – KUPIM
Kupimo krave in telice za zakol; 
gsm 031/832-520.
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke, bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam bale, jabolka za ozimnico 

(carjevič, krivopecelj, bobovec) in 
oddam jabolka za prešanje; gsm 
031/663-462.
Prodam novo mesarsko klado iz je-
senovega lesa; gsm 031/800-852.
Koruzo (suho) in ječmen prodam, 
okolica Šentruperta; gsm 031/515-
863.
Prodam zimske gume z litoželez-
nimi platišči m+s, 185/55 R15; gsm 
068/691-924.
Prodam smrekove krajnike ter 
smrekova + borova drva, 33 cm 
dolžine, možna dostava; gsm 
031/726-316.
Prodam prenosni računalnik hp, 
cena po dogovoru; gsm 070/813-
523.
Strešne nosilce thule za golf VI, 
ugodno prodam; gsm 031/208-768.
Prodam suhožamane obrezline za 
kurjavo z možnostjo dostave na 
dom; gsm 041/463-490.

VOZILO – PRODAM
Prodam ford fusion, letnik 2007, re-
gistriran do 12/2020, cena po ogle-
du; gsm 041/783-818.

NEPREMIČNINE
Manjšo  stanovanjsko hišo v bližini 
Ljubnega ob Savinji oddam v na-
jem; gsm 031/695-208.
Za določen čas iščem stanovanje 
v Mozirju ali okolici; gsm 041/653-
259.
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Ljudje in dogodki, Čestitke, Oglasi

ZGORNJA SAVINJSKA DOLINA

Pozno obiranje eksotičnih sadežev
Letošnja dobra sezona v sadjarstvu se je iz-

kazala tudi v Zgornji Savinjski dolini. Gre pred-
vsem za jabolka, hruške in grozdje. Nič več pa 
nam ni tuje eksotično sadje, ki se z desetle-
tji otoplitve in prenosom južne kulture relativ-
no hitro širi tudi v osrednji del ter na severno 
zahodno območje naše dežele. Številni vrtič-
karji in mali sadjarji gojijo fige, asimino, kivi, 
kaki idr. 

POPESTRITEV IN KULINARIČNA 
POŽIVITEV

Spodbujanje prodaje in gojenja teh sadežev 
se ne ozira na tveganje, ki spremlja toplotno va-
lovanje in vremenske prilike. Omenjeni sadeži 
so popestritev in kulinarična poživitev za vrtič-
karje in ljubiteljske sadjarje, a so izpostavlje-
ni spomladanski pozebi in odvisni od ugodne, 
sončne jeseni. Eno takšnih let je letošnje, saj je 
južno sadje dobro obrodilo. 

ZIMA KLIČE K OBIRANJU
Po opozorilnih jutrih z nizko temperaturo (ok-

rog -2 stopinji Celzija) v začetku novembra se je 
dokaj toplo vreme nadaljevalo. A zima, ki se že 
spet steguje z belim pokrivalom v dolino, kliče k 
zadnjemu terminu obiranja. 

Posnetki iz okolice Mozirja kažejo, da do po-

polne zrelosti kiviju in kakiju še manjka nekaj 
sončnih dni, a bo že treba verjeti vremenskim 
napovedim, ki so oznanile pričetek zimskih raz-
mer. Ko ti privlačni sadeži resno zmrznejo, je že 
prepozno za obžalovanje. 

Tekst in foto: Jože Miklavc

Kivi - rjavi plodovi vitaminov 
in svežega okusa

Kaki, slastni sadež, imenovan tudi 
zlato jabolko.
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